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Бутат „Родна стряха” за 1 млн. лева
Сумата ще бъде изхарчена само за разчистването на терен

за нова детска градина и училище в София. Вече две години
мястото чака да се превърне в образователна институция.

ревръщаме се в опитни зайче-
та за поредния  екзотичен експе-
римент на властта - отворени за-
ведения, спрян планов прием и
препълващи се с болни от
КОВИД-19 болници. Експери-
мент, който се провежда у нас,
докато цивилизованите държави
затягат мерките. Експеримент,
който ще струва доста скъпо на
съсипаното българско здравеопаз-
ване и на и без това крехкото
здраве на българина. Но това ще
бъде по-нататък, когато не е изве-
стно в чии ръце ще бъде властта.

Днес на дневен ред е друг
въпрос: За чие здраве работи пра-
вителството - на нацията или на
премиера? Въпрос, който поне от
десет месеца търси адекватен от-
говор. А той сякаш по-често кло-
ни към премиера.

Не се знае как ще се развие
сюжетът. Защото това зависи от
интереса на властта. А моментът
е, меко казано, деликатен и всяко
рязко движение би струвало бъде-
щето на настоящия министър-
председател.

Дали ще бъдат затегнати мер-
ките или не? Зависи единствено
от прогнозите колко хора от ед-
ната или от другата страна биха
викали (и колко силно!) под про-
зорците Му. Защото Той се опит-
ва първо да угоди на собственици
на заведения - неведнъж бяхме
свидетели на подобни действия.
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Аида ПАНИКЯН

Сериозни истории
разказват
комедиите на
Ивайло Пенчев Стр. 13

Икономиката

опроверга

Владислав

Горанов

Медиците искат
по-строги мерки

Лекари от Спешната по-
мощ настояват за затягане
на противоепидемичните
мерки срещу КОВИД-19
заради ръста на заразените
и увеличаващия се натиск
върху болниците. При се-
гашните мерки и темпове на

ваксиниране учени прогно-
зират още 40 хиляди почи-
нали от КОВИД-19.

От сдруженията на заве-
денията заявиха, че е “абсо-
лютно неприемливо каквото
и да е затягане на мерки”,
свързано с тях, и се заканиха

Бойко Борисов прехвърли отговорността си на РЗИ

“да отстояват правата си”.
При ръста на заболели,

много от които деца и мла-
ди, и увеличаващия се натиск
над болниците, Бойко Бори-
сов прехвърли отговорнос-
тите си за здравето на хора-
та на РЗИ и областните

щабове, като устно им деле-
гира права да затварят, ко-
гато решат,  ресторанти,
училища, детски градини,
молове, да спират организи-
раните екскурзии и пр.
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Мексикански феминистки се бият с полицайки по време на марша в столицата, посветен на Международния ден
на жената. При сблъсъците са пострадали 62 служителки на реда, от които 9 бяха настанени в болница,
и 19 цивилни лица. В марша са участвали около 20 000 жени. За охраната на проявата властите
привлекли 2700 полицайки, които не са били въоръжени и не са имали ефикасни средства за защита.
Феминистките са използвали чукове, метални тръби, бомбички и други опасни предмети

Кольо Милев:
Политиката
трябва да бъде
грижа за хората

Настъпи
глобален
хаос
с ваксините

Флиртът -
начин
на употреба
от властта
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БСП е за равнопоставеност
между държавни и общински
културни организации при под-
помагане на художествените
им проекти и на реконструкци-
ята на материалната им база.
Това заяви кандидатът за депу-
тат от Ямбол Божидара Божи-
лова, която заедно с водача
Кристиан Вигенин се срещна
с танцьорките и певиците от
Фолклорниян ансамбъл “Тунд-
жа”. За левицата културата ви-
наги е била приоритет и в пар-
ламента ще настояваме за по-
вече държавна подкрепа, за да
се преодолее духовната криза,
подчерта Божилова. Тя заяви,
че социалистите ще настояват

Конституционният съд допусна искането
на президента Румен Радев за съдебно тълку-
ване на фигурата “специален прокурор”. Еди-
нодушно съдиите са решили, че ще гледат по
същество дали противоречат на Конституци-
ята промените в Закона за съдебната власт и
Наказателно-процесуалния кодекс. Прокара-
ните от ГЕРБ законодателни промени в края
на мандата на 44 Народно събрание въведо-
ха спорната фигура на надглавен прокурор,
който може да разследва главния прокурор
или неговите заместници. Мнозинството в
парламента гласува промените, без да се съо-

Разчистването на терен за нова дет-
ска градина и училище в столичния квар-
тал “Манастирски ливади-Запад” ще
струва на Столичната община 1 млн.
лева, показа проверка на ДУМА. Преди
ден кметът Йорданка Фандъкова и адми-
нистрацията на район “Витоша” се по-
хвалиха, че започва разрушаването на
стара сграда, за да се подготви терен за
дългоочакваните забавачка и школо. Ока-
за се, че преди да се пристъпи към стро-
ежа им, трябва да се вложи крупната
сума от 970 000 лева без ДДС или над

Левицата е за равни права
на културните институции

КС ще тълкува надглавния прокурор

1 милион лева харчи
София за разчистване
на терен за забавачка
Незавършената сграда за българите в чужбина „Родна
стряха” трябва да бъде разрушена до половин година

Деси ВЕЛЕВА

Столичният район “Изгрев”
заведе десетки дела срещу
длъжници за стотици хиляди
левове и пропуснати ползи. Ис-
ковете са срещу търговски
обекти, контрагенти и наемате-
ли, които години наред не са

Столичен район заведе десетки дела срещу длъжници

Петнайсет медици и двама членове на техните
семейства дариха кръв в акцията по кръводаряване, която
беше организирана в УМБАЛ “Св. Иван Рилски” в София

били коректни платци към об-
щината. Заради неплащането
на наеми, такси и обезщетения,
общината е ощетена с крупна
сума, заяви кметът на района
д-р Делян Георгиев. Той е
възмутен от хората, които го-

дини наред са ползвали чужди
имоти, правили са успешен
бизнес и не са плащали за това.

Кметът даде за пример
обект, наречен “Банана”, чий-
то собственик парадира с пе-
чалбите си и качеството на

кухнята, като същевременно
дължи над 40 000 лв. на общи-
ната. “Общинските власти
трябва да влязат в ролята, ко-
ято им е поверена от гражда-
ните, да контролират процеси-
те и да отстояват обществения

интерес. Ще вложа цялата си
енергия, за да сложа край на
безстопанствеността, и повяр-
вайте, накрая победата в тази
битка ще бъде на страната на
общината, на страната на хо-
рата”, коментира Георгиев.

1,16 млн. лева с ДДС. Парите са необ-
ходими, за да се събори недовършената
сграда, предназначена някога за бълга-
рите от чужбина, която е трябвало да
носи името “Родна стряха”. Тя се нами-
ра на ъгъла на бул. “България” и ул.
“Тодор Каблешков”. Преди 2 години об-
щината поиска и взе земята и обекта в
нея от собственика й - фонд “13 века
България”, с намерението да изгради на
мястото образователната инфраструкту-
ра, която липсва в района. За този пери-
од обаче нищо не се случи.

Преди месец кметът на район “Ви-
тоша” Теодор Петков е изпратил пока-
на до 6 фирми, които да се заемат с
разрушаването на старата сграда сре-

щу 1 млн. лева. На обявата се отзовала
само “Булстрой груп”. Именно с нея е
подписан договор за механично съба-
ряне на конструкцията, без да се из-
ползва взрив. Теренът трябва да е раз-
чистен до 6 месеца. Цената, която фир-
мата предлага, е максималната, която
общината е посочила в офертата си.
Към момента на обявлението сумата
не била налична, тъй като бюджетът на
общината още не бе гласуван. След като
Фандъкова обяви, че работата на мяс-
тото започва, вероятно парите са оси-
гурени целево на района.

Решението за изграждането на Дом
на българите от чужбина “Родна стря-
ха” е взето през 1981 г. по повод на

1300-годишнината на българската
държава. Идеята е строежът да стане
със средства, дарени от сънародници-
те ни зад граница. Мястото тогава се
намира в края на София, с гледка към
Витоша и обхваща 6800 кв. метра.
Сградата е по проект на архитект
Богдан Томалевски, с доста сложна
конструкция и за да се изпълни, са из-
ползвани огромни количества армату-
ра и бетон. Първата копка е направена
през 1985 г., а официално дейностите
спират през 1992 г. Не е ясно каква е
направената инвестиция, но тя е поне
9 млн. лева. Всички идеи за достроява-
не на дома остават нереализирани през
следващите години.

приходите от творческа дей-
ност да остават в общинските
културни институции. БСП е
за осъвременяване на Закона
за читалищата, укрепване на
библиотечната мрежа чрез це-
леви национални програми и
други инициативи.

Председателят на читалище
“Зора - 1945” Невена Димит-
рова и директорът на ансамбъ-
ла Петър Димитров споделиха
проблемите, които срещат еже-
дневно в борбата си да съхра-
нят и развият както читалище-
то, така и фолклорната форма-
ция, която е вторият професи-
онален ансамбъл в страната, но
останал най-малък като състав.

БСП е единствената поли-
тическа сила, която може чрез
политика да реализира онова
бъдеще, за което мечтаят
българските граждани, заяви
водачът на листата на левица-
та Стоян Мирчев при открива-
нето на предизборната кампа-
ния в Перник. Той отбеляза
приноса на депутатите от об-
ластта в 44 НС за решаването
на проблемите й. “Станислав
Владимиров, Любомир Бонев
и Евдокия Асенова направиха
така, че гласът на перничани
да бъде чут в парламента. Вяр-
вам, че и ние ще работим със
същия хъс и желание за Пер-
ник”, поясни Мирчев.

брази с възраженията на съсловните органи-
зации в правораздаването и критиките на Ве-
нецианската комисия.

С друго единодушно решение конституци-
онните съдии са приели за допустимо и иска-
нето на държавния глава за задължително
тълкуване на три текста от основния закон,
свързани със скандалните законодателни прак-
тики и трикове на управляващото мнозинство
в парламента. Румен Радев пита съдиите може
ли да се изменя, допълва или отменя закон,
приет от парламента, преди да е обнародван
или когато е върнат за ново обсъждане.
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Пристаналият на ГЕРБ Даниел
Митов рецитира опорни точки

ГЕРБ харчат милио-
ни от джоба на данъко-
платците за ремонти на
ремонта, а ефектът е
срутища, свлачища, кали-
ща. Нашият град не е из-
ключение от тези види-
ми резултати. Това се
казва в декларация на
кандидатите за депутати
от БСП в Пловдив. В нея
се цитира публикация от
националните медии за
инцидент с мъж, паднал
в ремонтиран тротоар.
Причината е поредният
некачествен ремонт от
злополучно известния за
пловдивчани воден цикъл
на града, пишат социали-
стите. Те припомнят, че
бившият кмет Иван То-
тев е изпуснал първия ва-
риант на проекта, защо-
то дълго време не могъл
да се разбере с фирмите
изпълнители за плащани-
ята. По тази причина
през първия програмен

Субсидираните от държава-
та партии на Бойко Борисов,
Веселин Марешки и Валери
Симеонов се уредиха и с
допълнителна финансова по-
мощ за медийно отразяване на
предизборните им агитации.
Става въпрос за медийните па-
кети, които според Изборния
кодекс се полагат само на
извънпарламентарните форма-
ции без държавна субсидия, за
да могат да финансират участи-
ята си в медии по време на пре-
дизборната кампания. Макар да
не попадат в тази категория,
ГЕРБ, “Воля” и НФСБ ще се
възползват от бонуса покрай
малките формации извън НС, с

СНИМКА ПРЕССЕКРЕТАРИАТ НА ПРЕЗИДЕНТА

Президентът Румен Радев и и.д. ръководител на Представителството на ЕК
у нас Цветан Кюланов обсъдиха инициативата “Три морета” като инструмент
за ускорено икономическо и социално сближаване между Източна и Западна Европа

Борисов, Марешки и
Симеонов получават субсидия
за медийна реклама

които са се коалирали за парла-
ментарния вот на 4 април. От
решението на Централната из-
бирателна комисия става ясно,
че ГЕРБ ще получи още 20 хил.
лева за медийна агитация бла-
годарение на съюза си със СДС.
“Воля” и НФСБ ще разполагат
с още 30 хил. лв. за медийно
отразяване, след като в послед-
ния момент включиха в коали-
цията си 6 формации - БЗНС,
Българския демократичен съюз
“Радикали”, Радикалдемократи-
ческата партия, Обединенаа со-
циалдемокрация, Българската
социалдемократическа партия
и Християндемократическата
партия.

Максималният размер на
медийния пакет е 40 хил. лв. и
ще го получат още 18 партии и
5 коалиции, сред които са “Има
такъв народ” на Слави Трифо-

нов, “Демократична България”,
“Изправи се! Мутри вън”, Дви-
жение “Заедно за промяна”,
“Ние, гражданите”, “Граждани
от протеста”, “Републиканци за

България” на Цветан Цветанов,
“Българско национално обеди-
нение - БНО”, зад което стои
хазартният бос Васил Божков,
АБВ, “Глас народен” и др.

ГЕРБ харчат
милиони за
ремонти, а ефектът
е срутища
Водният проект в Пловдив се бави, дейностите
се извършват от фирми, близки до властта

период от 2007 до 2013
г. Пловдив остана без во-
ден проект. През втория
програмен период (до
2020 г.) той отново е
планиран.

“Тотев, който е вто-
ри в листата на ГЕРБ,
завеща проекта на след-
ващия кмет Здравко Ди-
митров в насипно състо-
яние. За да се задвижи
тежката общинска ма-
шина в края на 2020 г.,
Общинският съвет гла-
сува заем от 30 млн.
лева. В края на 2020 г.
изтече и вторият про-
грамен период, но оста-
наха гратисните две го-
дини да се реализират
всичките обществени
поръчки”, припомнят от
БСП. Социалистите се
възмущават, че в момен-
та се работи само по
две от тях и качеството
на дейностите е неверо-
ятно лошо. Нескопоса-

но се сменят водопро-
водните и канализаци-
онните тръби на два
квартала в район Севе-
рен. Още не е започнала
работа по разширение-
то на пречиствателна
станция. Изграждането
на нов голям канализа-
ционен колектор и во-
допровод по два големи
булеварда - “Дунав” и
“Брезовско шосе”, още
не е договорено.

Според социалисти-
те съществува реална
опасност да изтече
крайният срок и обекти-
те да не бъдат изграде-
ни. Фирмите, ангажира-
ни с проектите, ще
бъдат принудени да
форсират изпълнението
за сметка на качеството.
Цялата вина за
несвършената работа е
на общинската админи-
страция на Пловдив, ко-
ято от 2011 г. е домини-

рана от ГЕРБ.
“Вече 10 години вод-

ният проект се управля-
ва лошо, некомпетентно,
хаотично и некачестве-
но от една партия. От
това страдат хората.
Улиците в кварталите
са разкопани от есента,
пловдивчани газят кал,
автомобили пропадат в
изкопите, а има и трав-
ми на пешеходци”, под-
чертават социалистите.
Те предупреждават, че
тепърва ще се разкопа-
ват два големи булевар-
да с тежък трафик. “Има
проблеми и за пречист-
вателната станция. Фир-
мите, които досега са
сключили договори с
общината, са познати
от години, защото са в
близки отношения с ад-
министрацията”, пише в
декларацията на канди-
датите за народни пред-
ставители от БСП.
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11 години без
Големия строител на България

д-р инж.
АСЕН ЮЛИЯНОВ

Дълбок поклон пред светлата му памет!

    От семейството, приятели и колеги

Главният прокурор да образува
ново дело за луксозния апартамент
на бившия втори в ГЕРБ Цветан
Цветанов, настоява гражданското
сдружение БОЕЦ в писмо до Иван
Гешев. Прокуратурата прекрати
проверката с аргумента, че няма
данни за извършено престъпление,
нарушения не откриха и данъчните.
Според организацията обаче проку-
рорските и данъчните проверки по
“Апартаментгейт” са били повърх-
ностни. Никой дори не е отишъл да
види жилището с частен асансьор
на Цветанов в лъскавата сграда на
“Артекс” в кв. “Изток”.

БОЕЦ пита как проверката е
изкарала изрядна сделката между

Близо 100 000 лева е платила Столич-
ната община на хора, ухапани от бездом-
ни кучета, само за миналата година. Двай-
сет дела са спечелени от пострадалите.
Въпреки това от общинското предприя-
тие “Екоравновесие” отчитат тенденция
за прогресивно намаляване на бездомни-

Около 42% от пълно-
летните българи или око-
ло 50% от ползващите
интернет биха купили он-
лайн медикаменти, пред-
писани от лекар. Това
сочи национално предста-
вително проучване на
агенция “Маркет линкс”,

Лекари от Спешната помощ
настояват за затягане на проти-
воепидемичните мерки заради
ръста на заразените от КОВИД-
19 и увеличаващия се натиск
върху болниците. “Ситуацията
е позната, но сега има разхлаб-
ване на мерките. Голяма част
от хората не спазват и настоя-
щите мерки”, коментира д-р
Десислава Кателиева от Наци-
оналната асоциация на работе-
щите в Спешната медицинска
помощ. Според нея ресторан-
тите са сред местата, които
трябва да бъдат ограничени,
необходими са мерки и за фит-
несите и моловете.

В понеделник вечерта Наци-
оналният оперативен щаб
обсъжда часове наред с дирек-
торите на РЗИ нови мерки. От
коментар на здравния министър
проф. Костадин Ангелов стана
ясно, че е обсъждано дали да
има национален или местен под-
ход, но директорите на всяка
РЗИ имали различни предложе-
ния, сред които носене на маски
на открито, ограничаване на ра-
ботата на молове и фитнеси и
вечерен час за заведенията.
Обсъждано е и налагане на ка-
рантина на български граждани,
влизащи в страната от високо

рискови области. Ангелов
продължава да твърди, че “избо-
рите ще бъдат проведени в бе-
зопасна среда”. По повод на
срещата Сдружението на заве-

денията в България и Българска-
та асоциация на заведенията
излязоха с позиция, че е абсо-
лютно неприемливо каквото и
да е затягане на мерки, свързано

със заведенията. Те са против
отлагане на отварянето на нощ-
ните заведения от 1 април и се
заканват да бъдат “по-директни
в отстояване на правата си”.

Костадин Ангелов обяви, че
прекратява отпуска си заради
предизборната кампания и щял
да се заеме със справянето с раз-
пространението на вируса у нас.
След поредното работно съве-
щание при премиера стана ясно,
че временно управляващите об-
ластни управители приоритет-
но ще работят с областните ща-
бове по прилагането и актуали-
зирането на мерките срещу
КОВИД-19. Двуяко може да се
тълкува изказването на Бойко
Борисов, че рецепта за справя-
не с новия вирус няма, но “на-
шата отговорност е да се съоб-
разим с това, което докторите
ни препоръчват”. Премиерът
обеща, че при необходимост
“няма да се поколебаем да нало-
жим отново по-строги мерки,
колкото и да страдат финансите
и икономиката”.

“Ако не слагаме ваксини и
нещата се развиват така, както
се развиваха досега, трябва
някъде докъм средата на следва-
щата година да имаме край на
епидемията - значи, че около
70% от населението на Бълга-
рия ще са се срещнали с корона-
вируса. Общо ще има около 50
хиляди души, които ще са почи-
нали до средата на следващата
година. От тези 50 хиляди тряб-
ва да извадите тези 10 500, ко-
ито дотук са починали”, заяви
пред БНР проф. Огнян Кунчев
от Института по математика и
информатика към БАН.

В отворено писмо до преми-
ера и министрите на здравео-
пазването и на образованието
неформалното обединение
“Учители за безопасно образо-
вание” настоя за незабавно пре-
кратяване на присъственото
обучение на учениците от I до
XII клас в цялата страна.

те животни в София. Преброяването на
безстопанствените четириноги се
извършва през няколко години, като по-
следните данни показват общ спад с 67%
от 2007 г. насам. Кучетата са били 11
124 през 2007 г., твърди се, че броят им
е спаднал до 3589 през 2018 г.

Районите с най-висока популация са
в периферията на столицата, защото че-
сто там се изоставят вече нежелани до-
машни любимци. Там са разположени и
големите индустриални зони, където
има кучета-пазачи.

В “Екоравновесие” постъпват сигна-

ли за проява на агресивно поведение от
страна на домашни дворни кучета, които
са отглеждани безотговорно и периодич-
но биват оставяни да излизат свободно.
В такива случаи се извършват съвместни
проверки с представители на Столичния
инспекторат и СДВР.

100 000 лева е платила София за ухапани от кучета

Всеки втори би си купил лекарства онлайн
проведено сред 1000
души. В момента у нас
онлайн могат да се търгу-
ват само лекарства, отпу-
скани без рецепта.

И двата сценария -
поръчаното онлайн да
се получи на адрес у
дома или в аптека, са

почти еднакво привлека-
телни за хората, отбеля-
за Станислава Чипова
от “Маркет линкс”.

Възрастовата група на
18-34-годишните и живее-
щите в голям град проявя-
ват по-голям интерес към
получаване на поръчани-

те онлайн лекарства в ап-
тека. Около 40% от жите-
лите на по-малки населе-
ни места биха били склон-
ни да купуват медикамен-
ти онлайн както с достав-
ка до дома, така и с полу-
чаване на продуктите в ап-
тека, сочи проучването.

БОЕЦ иска подновяване на делото за „Апартаментгейт”
продавача “Артекс” и тогавашния
шеф на ПГ на ГЕРБ, при положение
че цената на жилището е в пъти по-
ниска от обичайните имотни сделки
в квартала. Поставя се и въпросът
за спорните имотни заменки на Цве-
танов, с които уж е платил апарта-
мента, направени при сериозно раз-
минаване с пазарните цени. Цити-
рана е “експертиза на лицензиран
оценител към Агенцията по прива-
тизация”, но не става ясно кой и
кога я е възложил и платил, кой е
експертът и какви са неговите за-
ключения. “Ако размяната е била
осъществена на пазарни цени, Цве-
танов е трябвало да плати поне два
пъти повече от цената по докумен-

ти. Как ще обясните това размина-
ване и как така се оказва, че сумата
за доплащане е точно колкото са
декларираните спестявания на раз-
следваното лице”, пита сдружени-
ето. Чрез замяна на ново строи-
телство срещу старо се избягва и
плащането на ДДС, посочват от
БОЕЦ. Според проверката на
НАП сумите, платени от полити-
ци, отговарят на доходите им, но
не са изследвани други хипотези,
например сделки между свързани
лица. Не е ясно и как преференци-
алните цени се отнасят към поправ-
ките в Закона за устройството на
територията, които биха могли да
облагодателстват строителя.

Спешни медици искат
затягане на мерките

Вероятно са изхарчили парите и се страхуват, че ще им търсим отговорност.
С тези думи Корнелия Нинова коментира в Гоце Делчев решението на ГЕРБ
да отхвърлят предложението на БСП правителството да започне разговори за
внос на руската ваксина срещу КОВИД-19. Нинова увери, че, след като спечели
изборите, БСП незабавно ще започне преговори за доставка на “Спутник V”
и други ваксини. Ще гарантираме достъп и свободен избор на лекарство,
за да има предсказуемост на мерките и сигурност за хората, увери тя

Прогнозираха 50 000 загинали от КОВИД-19 до средата на 2022 г.
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Българската икономика се
е свила с 4,2% през 2020 г.,
което е най-голямото потъ-
ване от финансовата криза
през 2008-2009 г. насам.
Това опровергава най-песи-
мистичната прогноза на бив-
шия финансов министър Вла-
дислав Горанов за максима-
лен спад от 3%. Това бе за-
писано и в актуализирания
бюджет за миналата година
като най-негативен сценарий
за икономиката ни. Европей-
ската комисия очакваше
спадът да бъде в порядъка на
4,9%, БНБ прогнозираше
4,4% свиване, Световната
банка пък предвиждаше 5,1%
по-малко БВП.

Данните за спада от 4,2%
бяха съобщени вчера от На-

СНИМКА БГНЕС

Данните на НСИ
за икономиката
опровергаха Горанов

Въпреки твърденията на Горанов, че най-негативният
сценарий е за 3% спад на БВП, потъването на
икономиката очаквано се оказа по-голямо

Спадът на БВП за 2020 г. надхвърли 4% вместо
заложения негативен сценарий за 3% свиване

ционалния статистически ин-
ститут (НСИ). С данните за
свиването на икономиката
през 2020 г. статистиката
представи и първата ревизия
за последното тримесечие.
НСИ потвърждава експресна-
та си оценка за годишен спад
от 3,8% за последните три
месеца от годината, като дава
и повече сведения за причи-
ните за него.

Индивидуалното потреб-
ление е леко надолу спрямо
съответното тримесечие на
миналата година, което е
очаквано предвид въвеждане-
то на втория локдаун. Меж-
дувременно темпът на увели-
чение на правителствените
разходи се ускорява. Потреб-
лението на домакинствата (за

продукти и услуги на терито-
рията на страната и чужби-
на), което е сред основните
двигатели на българската
икономика, намалява с 0,3%.
През второто тримесечие на
м.г. потреблението нарасна с
2,5%.

Ocнoвнaтa пpичинa зa
oгpaничeния икoнoмичe-
cки cpив e xapчeнeтo нa
пpaвитeлcтвoтo, кoeтo тpaди-
циoннo в края на годината e
пo-гoлямo, а ръстът му дости-
га 6,6%. За сравнение, по това
перо през третото тримесе-
чие повишението бе 5,1%.
Именно през декември власт-
та направи най-големите хар-
чове за годината - както не-
предвидени, така и предвиде-
ни. Разходите се доближиха

до 8 млрд. лв. по данни на
финансовото министерство.

Cпaдът нa брутното капи-
талообразуване, т.е. инвести-
циите в България за послед-
ното тримесечие на година-
та, e 7,9%. Първата ревизия
на данните за третото триме-
сечие пoкaзa cpив c 9,6%, а за

второто - с 14,1%.
Износът и вносът на сто-

ки и услуги също потъват -
с 11,2 и 0,8% спрямо съот-
ветното тримесечие на пред-
ходната година. Това озна-
чава, че външнотърговското
салдо от стоки и услуги е
отрицателно.

При продажба на вещи за лично
ползване и такива, които не са купени
с цел след това да бъдат препродадени,
гражданите не дължат данък и няма
нужда да декларират в НАП получени-
те суми. В случаите, в които става дума
за регулярни продажби на стоки, които
очевидно не са придобити за лично
ползване, а с цел търговия и печалба,
гражданите дължат данък, който опре-
делят и декларират в годишната данъчна
декларация за съответната година. Това
разясниха от Националната агенция за
приходите (НАП), след като в края на
февруари обявиха, че за пръв път тази
година гражданите, които са продавали
стоки в мрежата, ще могат да видят в
предварително попълнените данъчни
декларации сумата от сделките, които
се водят на тяхно име.

Приходната агенция обещава на 16
март да пусне електронната услуга за
предварително попълнени данъчни дек-
ларации за облагане доходите на физи-
ческите лица в портала за е-услуги. Така
хората ще могат да видят и данните,
получени в НАП от продажби в интер-
нет с наложен платеж през 2020 г.

Всяка трета дестинация в момента
е напълно затворена за чуждестранни
туристи заради пандемията. Това важи
особено за Азия и Европа, съобщи
Световната организация по туризъм
(СОТ) към ООН, цитирана от АФП. В
началото на февруари 69 дестинации
от 217 в света или 23 на сто са били
напълно затворени за международен
туризъм, а от тях 30 на сто са в Азия
и тихоокеанския район, 15 - в Евро-
па и 11 - в Африка. Това е спад спря-
мо пика на затварянето на граници-
те, отчетен през май 2020 г., когато
75% от световните туристически де-
стинации бяха напълно затворени.
При все това делът им превишава но-
емврийското равнище, когато те бяха
само 27 на сто.

2020 г. бе “най-лошата година в
историята на туризма” със спад на
пътуванията от 74% спрямо 2019 г.,
а това е с близо 1 милиард по-малко
туристи, сочат данните на СОТ.
Пандемията причини щети на секто-
ра за 1,3 трилиона долара миналата
година, а това са 11 пъти по-големи
пропуснати ползи от отчетени през
2009 г. по време на световната фи-
нансова криза.

Една трета от туристическите
дестинации в света са затворени

За поредна година Слънчев бряг
се оказа начело на класацията на Бри-
танските пощи за най-евтино място за
почивка в Европа. “Ако през минала-
та година в Слънчев бряг посещение-
то на двама души в ресторант, което
включва вечеря с бутилка вино, плюс
кафе, бира, газирана напитка, мине-
рална вода, слънцезащитен крем и
препарат срещу комари, е струвало
общо 30,68 паунда, то през 2021 г.
цената на въпросната потребителска
кошница е паднала до 27,71 паунда
(около 63 лв.). Това прави Слънчев
бряг най-евтиният курорт за британ-
ските туристи в Европа”, пише “Дей-
ли мейл”. В момента връщащите се от
България британци трябва да стоят в
10-дневна карантина и да правят по 2
допълнителни теста за коронавирус за
210 паунда, което е почти колкото
пакетна почивка у нас, припомнят от
сайта Travelnews.

Междувременно стана ясно, че
първите организирани туристи в
Слънчев бряг се очаква да пристигнат
на 25 и 26 март. Те са от Израел и за
тях има планирани два чартърни по-
лета, съобщи почетният консул на
Израел в Бургас Орлин Мандов.

Държавата не успя да пласира облигации за 200 млн. лв.

Продажбата на лични вещи в
интернет е освободена от данък

Физическите лица ще имат ангажимен-
та да преценят дали посочените суми
от онлайн търговия са от продажби на
лични вещи или от продажба на стоки,
купени или произведени с цел препро-
дажба и осъществяване на търговска
дейност. В случай че са от продажба на
стоки с цел търговия и печалба, физи-
ческите лица ще трябва да ги посочат в
Приложение №2 от годишната данъчна
декларация по чл. 50 от ЗДДФЛ за 2020
г., в срок до 30 юни 2021 г.

Първоначално обявлението на НАП
за облагането на онлайн продажбите
предизвика смут сред хората, правили
сделки в мрежата миналата година. Стиг-
на се дори до отлагане на пускането на
предварително попълнените декларации,
което първоначално бе обявено за 8
март, тъй като в последния момент по-
щенски оператори се наложи да кориги-
рат подадени от тях данни в НАП, за да
се елиминират случаите, в които ЕГН на
служител на юридическо лице е посочен
като получател на суми по наложен
платеж, а на практика изпращачи на
пратките, съответно реални получатели
на плащанията, са фирми.

Третият опит за тази годи-
на на правителството да взе-
ме вътрешен заем завърши с
неуспех. Министерството на
финансите е отхвърлило всич-
ки оферти по време на аукци-
она за 10,5-годишни държав-
ни ценни книжа, става ясно от

съобщението на Българската
народна банка, която бе орга-
низатор на търга. Целта на
властта бе да вземе нов вътре-
шен заем от 200 млн. лв.

Участниците на пазара са
подали поръчки със съвкупна
номинална стойност от 353,55

млн. лв., като постигнатият
коефициент на покритие е
1,77. Това означава, че инте-
ресът към облигационния заем
е по-нисък от предишния, пла-
сиран в средата на февруари.
Министерството на финанси-
те не е одобрило заявените

поръчки, “отчитайки състоя-
нието на фиска и наличния
фискален резерв, както и цел-
та за финансиране при опти-
мална възможна цена”.

За тази година мнозинст-
вото в парламента, по пред-
ложение на финaнcoвия ми-

ниcтъp Kиpил Ананиев,
реши таванът на допустимия
нов дълг да бъде 4,5 млрд.
лв., който се очаква да по-
крие по-голямата част от
планирания дефицит в раз-
мер на 4,8 млрд. лв. Досега
са взети 500 млн. лв.

ДАНЪЧНИТЕ:
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Българите сменят банките
заради високи такси
23 на сто от клиентите са отишли в други трезори за три години

Българите сменят банката
си най-често заради високи
такси, показва проучване на
“Нилсен Адмосфер България”.
Други причини, която ги кара
да изберат друга финансова
институция, са по-добри лих-
ви, липса на такси, ползи за
клиента и постоянно, бързо и
цялостно обслужване. На
въпроса дали са доволни от
настоящата си банка, 4 от 5
клиенти отговарят положител-
но. Може би тази степен на
удовлетвореност също допри-
нася за факта, че 70% от кли-
ентите не са сменяли банката
си през последните 3 години.
От хората, които използват
някакъв вид банкова услуга
или продукт, 80% са доволни
от банките, на които са клиен-
ти, по отношение на техните
сметки, такси, клиентско об-
служване и т. н. Обикновено
жените са по-доволни от из-
бора си на банка, отколкото
мъжете. Само 5% от банкови-
те клиенти изразяват недовол-
ство. 15% са неутрални по
темата - те са нито доволни,
нито недоволни от банковите
институции, с които са
обвързани.

Преобладаващото удовле-
творение от банковите инсти-
туции допринася към лоял-
ността на тяхната клиентела.
Малко българи споделят, че са
сменили банката си през по-
следните 3 години - 23%.

В края на декември офи-
циалната банкова статистика
отчете, че общата сума на де-
позити на домакинства в бан-
ковата система възлиза на
61,042 млрд. лв., което, при-
равнено към БВП на страна-
та, се равнява на 51,8% от
него. През изминалата 2020
г. депозитите са нараснали с
1,7%  повече от ръста им през
2019 г. Невъзможността да се
предприемат пътувания и ек-
скурзии, отлагане на разходи
за текущо потребление се
смятат за основните причини
за нарастващите обеми при-
влечени средства в банковата
система. Страхът от загуба
на доход също е причина спе-
стяванията да бъдат под фор-
мата на депозити, както и не-
желанието свободните сред-
ства да бъдат инвестирани
поради все по-малката склон-
ност да бъде поеман риск в
тази ситуация.

Ръст в привлечените сред-
ства под формата на депозити
се оказва явление, което не е
характерно само за България,
но и за страните от еврозона-

та, въпреки спадовете на ико-
номиките в резултат на коро-
накризата. Данните на ЕЦБ
сочат, че в края на декември
2020 г. общият темп на при-

раст на привлечени средства
на домакинства е 7,6%. Към
същия период привлечените
средства възлизат на 8,34
трлн. евро.

Европейският парла-
мент обсъжда облагането
на вноса от държави, ко-
ито  не спазват нормите
на Европейския съюз за
въглеродните емисии, за
да не получат техните
компании конкурентни
предимства. Според евро-
депутатите “въглеродни-
ят данък” ще постави
всички при равни условия
и ще съхрани работните
места в ЕС. С Европей-
ския зелен пакт ЕС пое
ангажимент да намали
емисиите си на парнико-
ви газове и да постигне
климатична неутралност
до 2050 г. Тези намере-
ния обаче могат да бъдат
подкопани от други стра-
ни с по-малки амбиции.
Вносът на продукти от
такива държави поставя в
затруднение европейски
производители, тъй като
те имат по-големи разхо-
ди за съобразяване с по-
литиката на ЕС за клима-
та. За да се изравнят ус-
ловията, Брюксел подкре-
пя въвеждането на налог,
който да повиши цените
на вносните стоки до ек-
вивалентните продукти в
ЕС. Очаква се евродепу-

Брюксел обсъжда
въвеждането на
въглероден данък

татите да гласуват пре-
поръките си за налога, на-
ричан “механизъм за ко-
рекция на въглеродните
емисии на границата”.
Той трябва да намали сти-
мулите за преместването
на замърсяващи произ-
водства от Европа в дру-
ги страни, които нямат
толкова високи изисква-
ния за емисиите на пар-
никови газове. Такава
практика, наричана изме-
стване на въглеродните
емисии, не допринася за
опазването на планетата,
тъй като прехвърля про-
блема някъде другаде, но
пък лишава ЕС от работ-
ни места.

До 2023 г. меха-
низмът би следвало да
обхваща енергоемките
сектори в ЕС, които от-
говарят за 94% от еми-
сиите на ЕС от промиш-
леността. Приходите от
налога следва да бъдат за-
делени като нов източник
на ресурси в бюджета на
ЕС. Очаква се Европей-
ската комисия да напра-
ви законодателно предло-
жение за новия меха-
низъм през второто три-
месечие на 2021 г.
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Õ‡ 10 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡
ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÂÍÚ Á‡ ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰
Ì‡ ÛÎ. ìÕ‡ˆËÒî, Ò. ÀÓÁÂÌ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ
ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

Ò. ÀÓÁÂÌ ìÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÓÚ ÔÓÏÔÂÌ‡ ÒÚ‡ÌˆËˇ ‰Ó ‡‚-
ÚÓÏ‡„ËÒÚ‡Î‡ ì“‡ÍËˇî;

Í‡‡ÛÎÍ‡Ú‡ Ë „ÛÔ‡ Ô‡‚ËÎËÓÌË Ì‡ ‡‚ÚÓÏ‡„ËÒÚ‡Î‡ ì“‡ÍËˇî;
ÒÚÓÔ‡ÌÒÍË ‰‚Ó - Ò. ÀÓÁÂÌ;
◊—” ì¿·‡ı‡Ï ÀËÌÍ˙ÎÌî Ì‡ ÛÎ. ìŒÎÓ‚‡ ÍÛ¯‡î.
Ò. √ÓÌË ÀÓÁÂÌ - ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ì ‡È„‡Ì‡î, ÛÎ. ì—‚. —‚.

 ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈî, ÛÎ. ì≈‰ÂÎ‚‡ÈÒî, ÛÎ. ì¡ÛÁÎÛ‰Ê‡î, ÛÎ.
ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî;

‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ìÿËÔÍ‡î, ÛÎ. ì«Ó-
ÌËˆ‡î, ÛÎ. ìÃÛ„‡¯î;

‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ìƒ˙·î, ÛÎ. ì ˙ÒË
‰ÓÎî, ÛÎ. ì¿Í‡ˆËˇî;

‚ËÎÌ‡ ÁÓÌ‡ —‚. ÃËÚ˙.
Ò. ƒÓÎÌË ÀÓÁÂÌ  - ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ìœÂÒÎ‡‚î, ÛÎ.

ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ì¬‡Ó‚ËÚ‡ì, ÛÎ. ì Û¯ËÚÂî;
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ ÀÂ‚ÒÍËî, ÛÎ.

ìÃÓ„ËÎ‡î, ÛÎ. ì“ÂÏÂÌÛ„‡î.
œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË

Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰ ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ò. ÀÓ-
ÁÂÌ.

—ÎÂ‰ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ
‚ÂÏÂÌÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ  Ï˙ÚÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡.

Õ‡ 10 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡
ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÂÍÚ Á‡ ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰
‚ Ò. ÀÓÍÓÒÍÓ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00
‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ Ò.
ÀÓÍÓÒÍÓ.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡ Ì‡ ÒÂÎÓÚÓ.

—ÎÂ‰ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ
‚ÂÏÂÌÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ  Ï˙ÚÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡.

—ÎÂ‰ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ì‡ ÚÂÁË ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌË ÔÓÂÍÚË ÍÎËÂÌÚË-
ÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌËÚÂ, ˘Â ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú
ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰Ó·ÂÌÓÚÓ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó Ì‡ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë.

Õ‡ 10 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ÛÎ. ìÃ‡ÁÓ‚Âˆî, ‚.Á.  ÓÒ‡ÌËÌ ‰ÓÎ, ‡ÈÓÌ
ì¬ËÚÓ¯‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 11:00 ‰Ó
16:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡È-
ÓÌ‡ Ì‡:

    ÛÎ. ì≈ÒÂÌÌË ÏÓÚË‚Ëî, ÛÎ. ì—Í‡ÎÌË ÏÓÒÚÓ‚Âî, ÛÎ.
ì’Û·‡‚Ó ÔÓÎÂî, ÛÎ. ìÀ˛·ÂÎËˇî, ÛÎ. ìÃ‡ÁÓ‚Âˆî, ÛÎ. ì«‡·ÂÎî,
ÛÎ. ì ‡‡˜‡Ëì, ÛÎ. ìœÓÔÓ‚ ËÁ‚Óî, ÛÎ. ì—‡ÎÒÍË ‰ÓÎî Ë ÛÎ.
ì≈ÎÂÌË ‚˙ıî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì≈ÒÂÌÌË ÏÓÚË‚Ëî Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìÃ‡ÁÓ‚Âˆî.

Õ‡ 10 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓË-
ÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË ‚ Í‚. ìœÓÎË„ÓÌ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË-
‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 17:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎË-
ÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìÃËı‡ËÎ
“ÂÌÂ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÃËı‡ËÎ “ÂÌÂ‚î π 6.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡
Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë
ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚Â-
ÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
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Испански служители оказват помощ на мигранти на пристанището Аргиненгин, Канарските острови. На 250
км южно от островите, в Атлантическия океан, бреговата охрана на Испания откри малка лодка с 49 души,
като петима от тях бяха мъртви. Междувременно в свой доклад комисарката на Съвета на Европа Дуня
Миятович обвини европейските държави, че не успяват да защитят бежанците и мигрантите, които се
опитват да стигнат до Европа през Средиземно море

Бъкингам объркан след
разкритията за расизъм
Кралицата отложи
изявление
за скандалното
интервю на внука
си и съпругата му

Бъкингамският дворец е объркан
след критичните изявления за хора
британското кралско семейство, про-
звучали в скандалното интервю на
принц Хари и съпругата му Меган
Маркъл пред водеща Опра Уинфри за
американската телевизия Си Би Ес,
констатира в. “Таймс”. Кралица Ели-
забет II отказа да “подпише подготве-
но изявление”, което трябваше да об-
лекчи напрежението, както се надява-
ха служителите. Нейно величество,
отбелязва вестникът, “се нуждае от
повече време, за да помисли за отгово-
ра ви”.

В интервюто, показано в САЩ в
неделя вечерта, принц Хари и Меган
Маркъл направиха няколко сензацион-
ни изявления срещу имиджа на коро-

ната. Като афроамериканка по майчи-
на линия, Меган каза, че един от род-
нините на съпруга й е изразил притес-
нения относно цвета на кожата на
нероденото й дете, самата тя е имала
мисли за самоубийство и е получила
отказ за помощ. Тя каза още, че е оби-
дена от съпругата на по-големия брат
на Хари, херцогинята на Кеймбридж
Кейт. Принц Хари от своя страна раз-
каза как баща му, принц Чарлз Уелски,
не отговаря на призивите му, отказ-
вайки да обсъжда проблемите на сина
си. Меган каза още, че кралското се-
мейство не иска да даде титлата на
сина на британския принц Хари зара-
ди цвета на кожата му. Маркъл отказа
да посочи хората, които се безпокоели
от цвета на кожата на неродения й още
син с довода, че това “би им нанесло
сериозна вреда”.

Междувременно самата Опра Уин-
фри, коментирайки думите на Маркъл
за расизъм в кралското семейство, за-
яви, че тези думи не се отнасят за
кралицата и съпруга й. “Това не са
били баба му и дядо му”, каза Уинфри
пред Си Би Ес. Самият Хари също
отказа да посочи кой точно е повдиг-

нал въпроса, но по думите на Уинфри,
принцът е държал да изясни пред нея,
че “не става въпрос за бабата и дядото
на Арчи”. Си Би Ес показа също нови
клипове от интервюто на двойката. На
един от въпросите дали двойката е
напуснала страната поради расизъм,
принц Хари каза, че това “е било голя-
ма част от проблема”.

Сега монархията е в най-тежката си
криза след абдикацията на Едуард VIII
през 1936 г. Заради Великобритания
или заради младите членове на кралско-
то семейство тази гнила институция
трябва да изчезне”, заяви ръководите-
лят на антимонархическата организа-
ция “Република” Греъм Смит. Говори-
телката на руското МВнР Мария Заха-
рова коментира, че “расизмът не е из-
коренен и жертвите му са преследвани.
Това не е скандал. Това е рухване на
пейзажа”, заключи Захарова.

Съгласно допитване на социологи-
ческата компания YouGov сред 2100
души 47% смятат интервюто за неуме-
стно, 21% го одобряват, а 31% нямат
мнение.

коментар на стр. 8

Глобален хаос с ваксините
Брюксел дава приоритет

на европейските лекарства
при производството на вак-
сини срещу коронавирус,
заяви еврокомисарят по
вътрешния пазар Тиери Бре-
тон. По думите му сега при-
оритетната задача е заводи-
те в ЕС “да могат да пускат
европейски ваксини”.

Ръководителите на Унга-

рия, Чехия и Израел обсъ-
диха идеята за създаването
на ваксинен съюз срещу
КОВИД-19. Предвижда се
създаването на съвместен
фонд за изследване, произ-
водството и доставки на
ваксини.

Създателите на руската
ваксина “Спутник V” поис-
каха извинение от австрий-

ската ръководителка на Ев-
ропейската агенция по лекар-
ствата (EMA) Криста Вир-
тумер-Хохе, коато сравни
спешно одобрение на вакси-
ната с “руската рулетка”.

“Спутник V” ще се про-
извежда в Италия, дори да
не бъде одобрен от ЕМА,
заяви пред ТАСС Винченцо
Трани, шеф на търговската

палата Италия-Русия.
Австралия пък ще създа-

де коалиция с Канада, Нова
Зеландия, Норвегия и Япо-
ния, за да убеди ЕС да спаз-
ва графика за ваксините.
Канбера взе това решение
след отказа на Италия да й
изпрати произведените на
Апенините 250 000 дози от
АстраЗенека

Анулирани са присъдите
на Лула да Силва

Съдия от бразилския Върховен
съд отмени всички присъди срещу
бившия ляв президент Луис Инясио
Лула да Силва. Това позволи на
популярния политик да участва в
президентските избори през 2022
г., съобщи “Дойче Веле”. Решение-
то, което ще бъде прегледано
напълно от Върховен съд, възстано-
вява политическите права на Лула,
което може да даде старт на
президентската надпревара дого-
дина, когато се очаква десният
президент Жаир Болсонаро да по-
иска преизбиране.

14 задържани
терористи в Истанбул

Турските сили за сигурност са
арестували в Истанбул 14 заподо-
зрени за връзки с “Ислямска държа-
ва”, предаде Анадолската агенция.
Спецчастите са извършили еднов-
ременни операции на десетки адре-
си.

Мащабна операция срещу
наркотрафика в Белгия

Акцията е концентрирана в
Антверпен, насочена е срещу орга-
низираната престъпност, най-вече
трафика на наркотици и кокаин.
Претърсени са над 200 домове в
цялата страна, мобилизирани са
над 1500 полицаи, които се подкре-
пят от спец силите на кралство-
то. Операцията е резултат от 2-
годишно разследване, медиите оп-
ределят мащаба й като “невиж-
дан”. Освен в Антверпен, действа
и команден в Брюксел.

Близо 100 жертви
на експлозията
в Екваториална Гвинея

Броят на жертвите на серия-
та от експлозии в Екваториална
Гвинея в неделя достигна 98 души,
предаде Би Би Си. Поне 615 са
ранените, половината от тях са в
болница. Взривове разтърсиха во-
енна база в най-големия град в
страната Бата. Властите хвърли-
ха вината върху зле складиран
динамит редом със стърнища, за-
палени от фермери. Почти всички
сгради и домове в града са тежко
пострадали, съобщи президентът
Теодоро Нгема.

“Не имитирайте правосъдна
реформа”, пише на плаката, който
държи тази украинка по време на
демонстрация в Киев. Акцията се
проведе пред сградата, където бе
организиран национален форум на
съдийската колегия.
Протестиращите настояваха за
истинска съдебна реформа,
включително освобождаване на
политическите затворници
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10
ДЕН НА ХОЛОКО-

СТА В БЪЛГАРИЯ.
Обявен е с решение на
Министерския съвет
от 13 февруари 2003
г. като Ден на Холо-
коста и на пострада-
лите от престъпле-
ния срещу човечест-
вото. На този ден през 1943 г. Пловдивският мит-
рополит Кирил, по-късно български патриарх, и Со-
фийският екзарх Стефан предотвратяват депор-
тирането към нацистките концлагери на стотици
евреи от Пловдив. На 17 март 1943 г. зам.-предсе-
дателят на 25-ото НС Димитър Пешев пише писмо
против депортирането на българските евреи, под-
крепено от 42-ма депутати. С намесата и на обще-
ствеността българските евреи са спасени. През
2002 г. на среща на министрите на образованието
на страните членки на Съвета на Европа е взето
решение от 2003 г. Международният ден в памет
на Холокоста, който до 2002 г. се чества на 27
януари, да се отбелязва във всяка държава, съобра-
зено с нейната национална история.

1535 - ОТКРИТ Е
АРХИПЕЛАГЪТ ГА-
ЛАПАГОС. Докато
плава към Перу, ис-
панският свещеник
и пътешественик
Фрай Томас де Бер-
ланга спира на Гала-
пагоските острови
поради липса на вятър. Така открива архипела-
га. Галапагоските острови териториално при-
надлежат на Еквадор. Населението им наброява
около 12 000 жители (неофициално около 30 000).
Разположен е на площ от 7880 кв. км. В начало-
то на 1978 г. ЮНЕСКО обявява острова за “те-
ритория на световното наследство”, а през 1985
г. - за биосферен резерват.

1929 - РАЖДА СЕ
СОНЯ КЪНЧЕВА,
НАРОДНА ПЕВИЦА
(УМИРА 2006 Г.).
Една от най-ярките
представителки на
песенния фолклор на
Североизточна Бълга-
рия. От 1951 г., кога-
то прави първите си записи за Радио “София”, до
края на живота си е записала над 270 песни, много
от които са част от “Златния фонд” на БНР.
Емблематични песни от репертоара й са “Теньо-
вата стара мама”, “Янкин брат Янки думаше”,
“Я обядвай, мамо” и др. През 2003 г. издава книга-
та “Песните на моя живот”, в която са включени
над 200 нейни песни с текст и ноти.

1940 - УМИРА МИХАИЛ БУЛ-
ГАКОВ, РУСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1891
Г.). Световната си слава дължи на
романа “Майстора и Маргарита”.
Участва в Първата световна и в
Руската гражданска война. Лекар
по образование, но се отказва от
медицината и се занимава изцяло
с литературна дейност. Пише пиеси, критика,
прави няколко превода и драматизации на романи,
които остават неиздадени. Още приживе е пре-
веждан на френски, английски, немски, италиан-
ски, шведски и чешки език.

1961 - НАЧАЛО НА
МЕЖДУНАРОДНИЯ МУ-
ЗИКАЛЕН ФЕСТИВАЛ
“МАРТЕНСКИ МУЗИ-
КАЛНИ ДНИ” В РУСЕ.
Основан е като инициа-
тива в рамките на българо-немското културно
сътрудничество. В реализацията на фестивала от
неговото създаване до днес винаги са ангажирани
много национални и международни институции.
От 2005 г. Международният фестивал “Мартен-
ски музикални дни” е член на Европейската асоци-
ация на фестивалите (ЕАФ).

От стр. 1

Да, икономиката, в
това число и заведения-
та, трябва да работят.
За да работят обаче, са
необходими здрави
хора. Затова е и държа-
вата - да им осигури
подкрепа, когато са
принудени да бъдат за-
творени. Но навярно
онова, което властта
смята за подкрепа, не
подкрепя хората, които
уж я получават. Разда-
дените милиони остават
само в графата “Похва-

лихме се!” и друг реа-
лен ефект от тях няма.

За пореден път днес
на карта е заложено
здравето и животът на
хиляди български граж-
дани. И нека никой не
си измива ръцете с
“който иска да се пази,
да се заключи вкъщи”.
Малцина биха искали да
се повтори смъртонос-
ната есен на 2020 г.,
когато за няколко сед-
мици починаха повече
хора от загиналите
българи на фронта по
време на Втората све-

товна война. Не остана
семейство без поне един
заболял от КОВИД-19.
Не остана човек, който
да не скърби поне за
един свой приятел, на-
пуснал без време този
свят. Ако властта се
ръководи от това, може
и да има шанса да влезе
в историята като служи-
ла на хората. В проти-
вен случай ще бъде за-
помнена с безумните
експерименти на гърба
на 6-милионен народ.

Не беше ли експери-
мент законодателство-

то за хората с уврежда-
ния? Не беше ли експе-
римент вторият пенси-
онен стълб? Не беше ли
експеримент убитата
още преди 11 години
икономика и пълненето
на хазната само с непо-
силни данъци и такси?
Не се ли експерименти-
ра с образованието на
гърба на подрастващи-
те? А всекидневните ек-
сперименти в здравео-
пазването?

Цената да сме опит-
ни зайчета вече е непо-
силна.

Опитни зайчета

От принц - в жаба

Меган и Хари дадоха
сензационно интервю на
Опра Уинфри! Невиж-
дани и нечувани разкри-
тия за Бъкингамския
дворец! Защо Елизабет II
отнема титлите и спира
финансирането на хер-
цозите на Съсекс?! Ще
проговори ли принц
Чарлз на малкия си син?!
И тем подобни. По този

начин близо месец све-
товните агенции подгря-
ваха публиката, жадна за
поредната серия клюки
за британското кралско
семейство. За да залеят,
в крайна сметка, телеви-
зионния екран, вестни-
карските страници, уеб
сайтовете и радио ефи-
ра с порция мелодрама-
тични “признания” от
страна на треторазряд-
на актриса.

“Звездата” от сапун-
ката “Костюмари”, коя-
то вече над три години
не може да избере каква
роля да продължи да иг-
рае, забърка в странна-
та си публична изповед
и расистки подмятания,
които е трябвало да
търпи, омъжвайки се за
Хари, и несправедливи-
те обвинения в тормоз

от страна на прислуга-
та, и намесата в личния
й живот от драскачите в
жълтата преса, и какво
ли още не... А съпругът
й дори не се посвени да
направи сравнение с
мъките на майка си Да-
яна, изричайки на глас
опасенията, че “истори-
ята се повтаря”...

Запазването на вели-
чествено мълчание от
страна на цялата монар-
хическа фамилия е най-
адекватната реакция за
случая. Кралицата вина-
ги е демонстрирала из-
ключителна демокра-
тичност по отношение
на най-странните издън-
ки на голямото си семей-
ство. Близо седем десе-
тилетия на трона тя по-
казва не само елегантна
твърдост, но и винаги

успява фино да подчер-
тае, че глупостта има
определени последици и
няма как да остане не-
наказана.

Фолклорът на соци-
алните мрежи съвсем
логично стигна до квинт-
есенцията, че тази при-
казка е пример как една
жена може да превърне
принца в жаба. Изглеж-
да, на Хари му е на-
пълно невъзможно да
опровергае подобна те-
за. Уви, дори не му личи,
че го иска. Обаче не е
ли крайно време с лю-
бимата му да докажат,
че не само желаят, но и
могат да живеят, без да
се бутат непрекъснато
под светлините на про-
жекторите? Защото точ-
но така правят по-умни-
те хора.

Альона НЕЙКОВА

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ



Политиката трябва
да бъде грижа за хората
Разчитам на разумни предложения, а не на празни приказки,
казва водачът на листата на „БСП за България” в Търговище

КОЛЬО МИЛЕВ:

Интервю на Спирдон СПИРДОНОВ

 Нека започнем нашия разговор
от лятото на 2005-а. Тогава, като
командир на инженерно-сапьорната
бригада в Белене, бяхте удостоен от
президента с медал “За заслуги” за
преодоляване на последиците от го-
лемите наводнения. Това задълже-
ние на армията ли беше?

- Не само, но една от мисиите на
армията по мое разбиране е да помага
на населението и на местната власт при
природни бедствия и аварии. Наводне-
нията през 2004 и 2005 г. бяха големи,
нанесоха сериозни поражения. Из-
вършихме строително-възстановителни
работи на много обекти в страната. Бях
главен координатор на поделенията от
Българската армия, участващи в справя-
нето с последиците от наводненията по
река Дунав. Армията участва и с техни-
ка, и с подготвени хора. В този смисъл
е добре да бъде извършена и определе-
на предислокация на формированията,
за да се възползват всички райони в стра-
ната от такива способности на Въоръ-
жените сили. Хората в Търговищкия
район още помнят с добро двете арти-
лерийски поделения.

 Минал сте през много битки.
Познавате добре и местните про-
блеми. Какви са те във вашия избо-
рен район?

- Има доста притеснителни тенден-
ции в областта, на които е време да се
обърне  внимание. Доходите на хора-
та са ниски - 30,2% от населението
живее под националната линия на бед-
ност, достатъчно тревожен сигнал за

всеки управляващ както на национал-
но, така и на местно ниво. Демограф-
ските показатели се влошават, особено
естественият прираст. Тревожна тен-
денция е непълният обхват на учени-
ците в средното образование - преди
година над 23 на сто от децата, които
следва да учат в прогимназиалния етап,
остават извън училище, на фона на 10-
12% в повечето области. Това е про-
блем с последици, които областта
тепърва ще усеща по-остро. Когато
работната сила е с основно и по-ниско
образование, какво икономическо раз-
витие може да се очаква?

В сравнение с другите области от
Северна България, Търговище може да
стои добре, но е далеч от показателите
на по-развитите региони. А потенци-
алът го има, просто трябва да бъде
използван правилно. От разговорите с
хората тук, разбирам, че има недостиг
и на общопрактикуващи лекари, и на
специалисти. Във времената, в които
живеем, това създава остра тревож-
ност и страхове у хората.

Проблемите не се свеждат само до
липса на стабилни доходи, а до това, че
има глобално и всеобхватно чувство за
несигурност, което е травмиращо за
българското общество. Това е моето
впечатление - хората са дистанцирани
от властта и решенията, които тя взе-
ма, защото са свикнали да се живее от
скандал на скандал. Нашата амбиция и
цел е друга - да покажем истински пред-
ложения, да ги обсъждаме, да получа-
ваме обратна връзка. Стига вече лозун-
ги от вида на “видими резултати” и
“работа, работа”.

 Какви са предложенията на
БСП?

- Търговищко е земеделски регион

и може да играе много по-активна роля
в българската икономика. Предлагаме
конкретни стъпки в подкрепа на
българското производство. Част от
тях включват преразпределяне на зе-
меделските субсидии, възстановяване
на напоителните системи и изгражда-
нето на мрежа от фермерски пазари с
пряк достъп на доставчиците - така ще
се скъси веригата от прекупвачи и ще
се намали оскъпяването на стоките.
Ще се ангажираме и със създаването
на Национален електронен поземлен
регистър, който да реши проблема с
така наречените “бели” и “червени”

- Правителството ни предложи, а
парламентът, макар и само с 86 гласа,
прие Програма за развитие на отбрани-
телните способности до 2032 г., която
е необходима. Правилно е да се плани-
ра бъдещото развитие на Въоръжените
сили. Добре е, че това се прави в дълго-
срочен период. Експертите са свърши-
ли своята работа. Вносителите обаче не
бяха убедителни, както за нас, така и за
широката общественост. Не бе отчете-
но изпълнението на старата програма.
Самото внасяне на новата закъсня. В
Програма 2032 липсва убедителна ар-
гументация защо числеността на Въоръ-
жените сили трябва да бъде увеличена
най-малко с 6000 души. Какви са наме-
ренията за по-нататъшно използване на
Въоръжените сили? Народът трябва да
е наясно с това. Нямам нищо против
увеличението на броя на военнослуже-
щите, но да се каже ясно защо.

 По тези документи управля-
ващите поискаха политически кон-
сенсус, но не го получиха.

- Не бяха си направили сметката,
потърсиха го едва в края на мандата.
Стратегическият преглед на отбраната
трябваше да приключи най-напред в
началото лятото, след това - в края на
октомври, а се оказа, че това е станало
в началото на тази година. Кога
свършва мандатът на 44-тото Народно
събрание беше пределно ясно. В наве-
черието на предизборна кампания да
казваш, че търсиш политически консен-
сус по такива документи и решения, е
най-малкото некоректно. Впрочем,
това бе подход на мнозинството в по-
следното Народно събрание и по дру-
ги закони и решения.

 По промените в Закона за кон-
цесиите се чу думата ви.

- Чу се, защото и управляващите се
убедиха, че правителството е в състоя-
ние да предложи законови разпоредби в
ущърб на сигурността и отбраната.

 Модернизацията в армията
набра скорост. Заслужава ли си да
бъде продължена?

- Една армия, за да изпълнява кон-
ституционните и съюзните си задълже-
ния, трябва да бъде модерна. По това
няма спор. Твърд привърженик съм на
пряката връзка между модернизиране-
то на армията и създаването на работ-
ни места в нашата икономика. Българ-
ската отбранителна индустрия трябва
да върне миналата си слава и да поеме
решаваща роля в превъоръжаването на
армията ни.

 Къде е проблемът с некоплек-
та на кадровия и запасния състав?

- Изчерпа се ресурсът за резерва,
който имахме от наборната служба.
Недостатъчни са възнагражденията на
кадровия състав в сравнение със сред-
ните в страната. Това, че хората в от-
браната са най-важният капитал, не
бива да бъде само лозунг. В недобро
положение е и запасното воинство. То
е изоставено от държавата, а тя му
дължи най-малкото уважение за десет-
ките години служба на Родината.

 На какво залагате за успех в
кампанията?

- На разумни предложения с грижа
за хората, а не на празни лозунги.

петна в земеделието.
Искаме промяна на модела на здра-

веопазване. Една от стъпките е болни-
ците да престанат да бъдат търговски
дружества. Приоритет е и регионално-
то здравеопазване - във всеки регион да
има спешна помощ, доболнично и бол-
нично лечение. На бъдещите майки в
Търговище да не им се налага да пъту-
ват 100 км, за да родят в болница. Пре-
движдаме и намаляване на ДДС за ле-
карствата, както и медицинските кадри
да бъдат с базова заплата и с надграж-
дане за всяка болница. Безплатни лекар-
ства за децата до 14-годишна възраст.
Всички родители на малки деца знаят
какво означава за бюджета дори най-
лекото заболяване и посещението на
аптеката. Искаме семейно подоходно
облагане, защото то е по-справедливо.

 Смятате ли, че 44-тото На-
родно събрание беше полезно за хо-
рата?

- Можеше да бъде полезно. Труд-
но се постига обаче такава цел, кога-
то управлението на страната е наси-
тено със скандали. Или има хаос в
него, както се случва в условията на
КОВИД-19. Не са един или двама на-
блюдателите, които определят немал-
ка част от законите като лобистки.
Сигурен съм, че след изборната ни
победа нещата ще се променят. Няма
да бъде лесно, защото наследството,
което ще получим, е сериозно пре-
дизвикателство пред желанието ни да
управляваме справедливо.

 Вие сте един от малкото воен-
ни експерти, които са кандидати за
народни представители. През изтек-
лите четири години парламентът
прие важни документи за отбрана-
та. Защо се въздържахте?

КОЛЬО МИЛЕВ е роден на 26 юли 1953 г. в село Рудник, област
Варна. Завършил е ВНВУ “Васил Левски” във Велико Търново и Военна-
та академия “Г.С. Раковски” с отличие. През 2001 г. завършва Гене-
ралщабния факултет на ВА като първенец на випуска. От 2008 г. е
бригаден генерал, в резерва е от 2010-а. Командвал е най-голямата
механизирана бригада в Българската армия - 61-ва Стрямска. Под
негово командване формированието преминава успешна сертифика-
ция пред НАТО. От 2002 до 2008 г. е командир на 55-а Инженерно-
сапьорна бригада в Белене. До 1996 г. е командир на Инженерно-
сапьорния полк в с. Сотиря, община Сливен. През 2011-2015 г. е
кмет на община Сливен. От 2017 г. е народен представител от
“БСП за България” в 44-тото НС. Член е на парламентарните
комисии по отбрана и за наблюдение на приходните агенции и борба
със сивата икономика и контрабандата, както и на групите за
приятелство с Русия и САЩ. Женен е, баща на син и дъщеря.
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Вузовете масово ще приемат
с оценки от матурите
Местата за първокурсници ще се запълват
на принципа „който ни пожелае”

Велиана ХРИСТОВА

ТЪЖЕН ПОМЕН
На 10 март 2021 г. се навършват

13 ГОДИНИ,
откакто загубихме нашия

незабравим брат, съпруг, баща и дядо.

инж. СТОЯН
 ХРИСТОВ

ДУНЕВ

От семейството

ОБИЧАМЕ ТЕ!

ДЪЛБОК ПОКЛОН
ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

1932 г. - 2008 г.

Годините отминават,
но споменът

за теб остава
в сърцата ни.

Скърбим,
но ти си винаги

с нас в добри
и лоши дни.

Невинните

Тези дни ректорите в онлайн церемо-
ния за награждаването им от МОН се
прехласнаха да хвалят новите правила на
министерството за прием на студенти и
за финансов бонус за качество. Те вече
били довели до повишаване на въпросно-
то качество. Интересно, как го измериха.

Думата ми в случая е за правилата за
прием на студентите. Според Закона за
висшето образование вузовете приемат
студентите си с конкурсен изпит, но с
поправка в него им бе разрешено това да
става и след успешно издържана матура.
Първоначално висшите училища се
въздържаха да приемат с матури, защото
преподавателите се оплакват, че им се
налага с месеци да обучават първокурс-
ниците на неусвоените знания от сред-
ното образование. Сетне недостигът на
кандидати принуди някои вузове да при-

емат матурата вместо изпит. А тази го-
дина бележи връх - 41 от общо 51 висши
училища у нас ще приемат с оценки от
матурите вместо с приемен изпит.

И понеже въпросът се решава от
Академичните съвети, разликите в при-
ема между вузовете са големи. В Со-
фийския университет задължителен
приемен изпит остава само за специал-
ностите Медицина и Фармация. В Плов-
дивския университет оставят изпитите
за Право, Графичен дизайн и обучени-
ето по изобразително изкуство. Във Ве-
ликотърновския задължителен изпит
има само за Право. В ЮЗУ с матура не
може да се кандидатства само за специ-
алности по изкуствата, Медсестра и
Акушерка. Интересното е, че в Шумен-
ския университет матурите не важат за
прием по множество специалности, фи-
лологии, Журналистика, Начална педа-
гогика и пр., но ще се приемат като
балообразуващи. Русенският универси-
тет приема с матура във всички специ-
алности. Същото е в УНСС и в акаде-
мията в Свищов.

В Медицинските университети в
София и Пловдив няма прием с матури,
но в Медицинския в Плевен има. В Тра-
кийския университет само Медицината е
с приемен изпит. Почти няма разлика
сред техническите университети, за кои-
то по традиция кандидатите са по-малко
- Минно-геоложкият и ХТМУ приемат
във всички специалности с оценки от

матурите, ТУ в София оставя задължи-
телния изпит само за Инженерен дизайн,
но пък в Лесотехническия за много от
специалностите ще има задължителен
приемен изпит.

Дори при вузовете по изкуствата има
разлики. Националната музикална акаде-
мия например ще зачете оценките от
държавните изпити в средните музикал-
ни училища, докато Националната худо-
жествена академия оставя в сила прием-
ните изпити за всички специалности.

Може би и заради мерките срещу
пандемията висшите училища масово са
предпочели тази година да избегнат съби-
рането на кандидатите на едно място. Но
пък в средните училища заради шахмат-
ното присъствено и онлайн обучение

усвояването на знанията не може да се
нарече нормално. А вирусът не пречи в
тях държавните зрелостни изпити да са
присъствени. Затова изглежда твърде
съмнителен масовият прием на студенти
без изпити. В крайна сметка, изпитът е
този, който определя облика на конкрет-
ното висше училище и специфичните му
изисквания за неговите студенти. Запълва-
нето на места по принципа “който ни
пожелае” не е най-добрата политика.
Може би отличниците ще се класират в
по-престижните вузове. Но пък про-
блемът със запълването на бройките ще
е по-малък, понеже и тройката е “успеш-
но издържан зрелостен изпит” и става за
записване там, където обикновено оста-
ват незапълнени места.

Напоследък се мно-
жат обвинения, че след
Девети септември кому-
нистите са потопили в
кръв  българската инте-

лигенция с присъдите, из-
дадени от Народния съд.
Върховният съд на
България на 12 април
1996 г. отмени присъди-

те, издадени от Народния
съд на депутатите от 25-
ото Обикновено Народ-
но събрание, министри-
те от 56-ото до 60-ото
правителство, регентите,
царските съветници и во-
енни лица. Мотив: липса
на доказателства. В тази
рубрика показваме лице-
то на “невинните жертви
на Народния съд” с из-
вадки от безпристрастни-
те архиви.

ПЕТЪР САВОВ
Роден е през 1896 г. в

Котел, живущ в град Со-
фия, адвокат, с висше
юридическо образование,
изказва се при обсъжда-
нето и приемането на
допълненията към Закона
за защита на държавата,
които в нарушение на
конституцията предвиж-
дат смъртни присъди и за
непълнолетни, а дългого-
дишен строг тъмничен
затвор и смърт - за слу-
шане и говорене по вра-
жески радиостанции.

Говори жертвата на
Народния съд:

25-о Обикновено На-
родно събрание, трета
извънредна сесия, из Сте-
нографския дневник на 2
заседание на 4.09.1941 г.

[Дискусия по измене-

ние и допълнение на ЗЗД]
Петър Савов (от

трибуната): Господа на-
родни представители!...
Когато се създаваше За-
конът за защита на
държавата от правител-
ството на г-н проф. Цан-
ков, тия, които са съвре-
менници, си спомнят, че
се беше вдигнала цяла
буря от полемики, от
възражения и от спорове
в нашата преса и въпре-
ки туй специалните ус-
ловия, които се създадо-
ха в нашия обществен
живот след деветоюнския
преврат, наложиха на
съзнанието на законода-
телната власт да прокара
тъй наречените от про-
тивниците драконовски
разпореждания на Зако-
на за защита на държава-
та. Тия обаче драконов-
ски в кавички разпореж-
дания на Закона за защи-
та на държавата дадоха
своите ползотворни ре-
зултати от гледище запаз-
ване устоите на държа-
вата и спокойствието на
страната...

От 1924/1925 г. нас
ни делят 15-16 години;
днес сме при една
съвършено нова общест-
вена обстановка... по-
скоро се слага въпросът

дали не е много по-нало-
жително предупреждени-
ето към всички онези от-
рицателно настроени
към държавата и нейни-
те устои елементи да
бъде съпроводено с по-
строги санкции... Днес, г-
да, когато нашата държа-
ва се е определила и е
свързала стопроцентово
съдбата си със съдбата
от силите на Оста, всич-
ки наши противници са
същевременно и против-
ници на силите на Оста...

И когато тия против-
ници не излизат да теоре-
тизират академично, не
излизат да водят дискусии
доктринерно, но по лини-
ята вероятно на саботаж-
ната дейност, могат да
искат епосредствено и
материално да рушат ус-
тоите на държавата - ко-
ето означава съществува-
нето на държавата и на-
рода, право е държавата...
да се счита в положение
на неизбежна и законна
самоотбрана по отноше-
ние на подобни елемен-
ти... В тия времена, кога-
то ние решително не
само пожелаваме, но и
вършим възможното, за
да осигурим победата на
Оста, която е и победа
на България, всички про-

тивници от другите лаге-
ри, има[м] предвид Русия
и Англия и техните
съюзници вършат всичко
възможно, за да могат да
смутят, да разслабят, да
унищожат, ако могат,
устоите на нашата дър-
жава...

Ще се яви ли някой
измежду нас, който и да
бил той и от най-крайна-
та опозиция, който да
каже: сакън, за Коста
Тодоров не бива смъртно
наказание... В един мо-
мент като настоящия, г-
да, когато Коста Тодо-
ровци са насочили пис-
толетите си срещу
българския народ, леги-
тимно е да го изпреварим
с един такъв закон и да
му пръснем черепа в една
законна самоотбрана
(ръкопляскания)...

... Даже мене ми се
струва, че за някои
престъпления трябва да
разширим смъртното на-
казание, защото може да
се намерят съдебни
състави, на които с по-
мощта и сътрудничество-
то на нашите адвокати...
да се изплъзнат действи-
телно опасните елементи.

Подготви Христо
ГЕОРГИЕВ
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България е като спрял ко-
раб всред безбрежната водна
шир. Накъдето и да се взрат
очите, земя не се вижда. Капи-
танът и боцманът се карат же-
стоко, а екипажът, разделен на
групи, подкрепя единия или
другия. Понеже котвата е фют-
ю-ют, дим да я няма (най-веро-
ятно е продадена за скрап),
вълните запокитват кораба ту в
една, ту в друга посока.

... Само след по-малко от
седем години, през 2028 г., в
нашето Отечество топовните
салюти (е, ако и топовете дото-
гава не са ги тафнали), ще възве-
стят век и половина непрекъсна-
та българска държавност.

„Старее, но
не поумнява!”

е точният девиз за нея. Затова и
не е уместно да се чудим защо
персона като Тодор Живков
окупира цели 35 години ръко-
водството на държавата, както
и че Бойко Борисов скоро
навърта две десетилетия по ви-
соките управленски нива. Там,
където винаги е било твърде
проветриво. От всички посоки.
И извън България.

Но въпросът “Защо той?”,
особено по отношение на фе-
номена Б.Б., е очеваден. Все пак
преди 10 ноември 1989 г. зада-
чата, която решаваше Живков,
за да не се отлепи от неговите
ръце кормилото на властта,
беше по-различна. Тя зависеше
от по-малко величини. Благода-
рение на чл. 1, ал. 2 от тогава
действащата конституция, БКП
имаше ръководна роля в държа-
вата и обществото. За Тодор
Живков оставаше само да рази-
грава правилно задкулисните
комбинации с  ограничена гру-
па, която представляваше ръко-
водството на БКП, макар и тя
да не остана с неизменен състав
през годините, докато Живков
бе величан като “Първият”.
Един модерен вариант за орга-
низиране на идолопоклонниче-
ство, което е същността на из-
куството за управление според
ирландския писател, драматик и
публицист Джордж Бърнард
Шоу (1856-1950).

“Изборният ден е ден за разплащане, така казва една
стара, много употребявана мъдрост. Пред такъв ден тряб-
ва да се страхува само този, който е останал за нещо длъжен
и няма възможност да уреди сметката.”

Юлиус Рааб (1891-1964), австрийски политик

Славчо КЪНЧЕВ*

Флиртът - начин на употреба
Проблемът не е Бойко Борисов. Проблемът е Бойко Борисов в самите нас

ДОКУМЕНТАЛЕН
ПАМФЛЕТ

От един момент нататък,
когато портретът на Живков
измести тези на Ботев и Левски
в много кабинети, кадровите
промени по върха започнаха да
се диктуват еднолично от него,
макар и протоколирани уж като
“колективни решения”. Успял с
ловки ходове да отстрани само
за осем години всички членове
на Политбюро на ЦК на БКП,
които са били в него през 1954
г., когато става реален ръково-
дител на партията, Живков на-
ложи своя стереотип на полити-
ческо присъствие като личнос-
тен фактор номер 1 в България.

Точно това, в съотношение
1:1, постигна и Бойко Бори-
сов. Но първо той успя да
положи с “отличен” изпита за

“трансформист”.
Този термин в политическия

лексикон навлиза от Италия. Там
е придобил отвратително значе-
ние. Бил е въведен през 1882 г.,
когато Агостино Депретис, ли-
дер на либералната левица, се
съюзява с прогресивните пред-
ставители на десницата. Сто и
четиридесет години по-късно
терминът се използва като об-
винение. “Трансформист” озна-
чава по същество предател.

Как Б.Б. става
трасформист ли?

Напуска през 1990 г. с гръм
и трясък състава на МВР, по-
точно преподавателската си
длъжност в школата, когато там
започва процесът на деполити-
зация. Готов е като клетник да
ходи бос и гладен, но да запази
членската си книжка в партията,
що пали огън в сърцето негово
(според изявления на Б.Б.).

След около десетилетие Бо-
рисов прави своята премиера да
рецитира извадки от неговата си
поема “Септември” как “кому-
нягите” са пречукали без съд и

присъда прадядо му. В цялата
история има един неоспорим
факт: Борисов наистина е имал
прадядо. Готов съм да свидетел-
ствам за това пред съда!

Първият етап от друма към
властта за Б.Б. съвсем не съвпа-
да с този на Тодор Живков.
Понеже не разполага с партий-
на структура, градена още от
1891 г. Но колко му е сам (плюс
отличника по партийно строи-
телство Цветан Цветанов) да
запретне ръкави и да си я на-
прави. Ако се налага, и от кал,
подобно на Създателя. Е, Създа-
телят не е имал зад гърба си
заинтересовани икономически
групировки, но това са дребни
подробности.

“В една социална система, в

която властта е отворена за
всички, постовете, които дават
власт, по правило ще бъдат оку-
пирани от хора, които се раз-
личават от обикновените изклю-
чително по любовта си към
властта”, заключава английски-
ят философ и математик Берт-
ранд Ръсел (1872-1970).

Писано е много за метамор-
фозата на пожарникаря, охра-
нителя, каратиста, борческия
съдружник, момчето от улица-
та, закусвало с филия, намазана
със свинска мас, в Бизнесмена,
Общественика, Генерала, Кме-
та, Министър-председателя на
България.

Несъмнено в условията на
общество, подчинено изцяло на
принципите на социалдарвиниз-
ма, нагоре по социалната пира-
мида успяват да се изкатерят
индивидите със съответните
личностни характеристики,
адекватни на обстановката.
Каква е тя?

Задкулисната България

несъмнено е част от България,
но не и в нейната целокупност,

защото е изцяло плод на его-
изъм. Става дума на първо мя-
сто за корупция и престъпност,
това е ясно, но също така и за
подтика за проявата на един
първичен инстинкт за завзема-
не на властови позиции с цел
да бъде злоупотребено с тях за
удовлетворяване на личния ин-
терес. Когато е възможно, пи-
палата на тази власт се разпро-
стират, за да бъдат облагоде-
телствани приятели, семейство-
то, фамилията, сътрудници или
сексуални партньори, без оглед
на техните способности и ре-
ални заслуги към обществото.

Защо той, Борисов? Най-
вече понеже сме държавата в
Европа с много висок процент
сива икономика. У мнозина
българи са дълбоко вкоренени
двойните стандарти. Убедени
са, че законите трябва да се
коват, спазват и съблюдават,
данъците да се плащат до по-
следния лев, но от... другите.

Но Задкулисната България

има по-широк поведенчески
стереотип. Нейният егоизъм
включва специфично и дори
преднамерено разрушително
пренебрежение към какъвто и
да било тип разширена колек-
тивна общност или особено към
националните интереси, инсти-
туции, закони и ценности.

Колко му е да бъдат
извъртени правилата, нагласе-
ни конкурсите, че нали законът
е врата у поле, а защо да мина-
вам през врата, като поле е
широко, умно пита съобрази-
телният шоп. Заедно с него и
стотици хиляди българи, дава-
щи, правещи или приемащи
услуги, които далеч надхвърлят
границите на любезността. И
ако всичко това се прави в
изгода на личния кръг - семей-
ство, движение, асоциация,
гилдия, то обществеността, за
да й е чиста съвестта, ще надуе
свирката (понякога!), но без да
дисквалифицира виновния.
Ами че нали утре те - “ловки-
те” измежду членовете на
българското общество, могат
да са на негово място.

Затова и скандалната ин-

формация, която изскача от
време на време за лицето Бой-
ко Борисов, се приплъзва по-
край него като водни пръски по
тялото на морж. Основното за-
нимание на Бойко Борисов
през тези две десетилетия, от-
както пое поста главен секре-
тар на МВР, не е да управлява,
тоест административната дей-
ност. А бизнесът. Рекламният.
На неговата собствена персо-
на.

Бойко Борисов перфектно
разбира значението на атрак-
тивната, разбираема и убеди-
телна политическа комуника-
ция. Прочутото му изречение
“Аз съм прост, вие сте прости
и затова се разбираме” съвсем
не е глуповата изцепка. То е
като

ловко хармонизиране
на скоростта

на походката на един мъж по
време на разходка с жената,
която ухажва. Това, което Б.Б.
не казва, но което подсъзнател-
но събеседниците му трябва да
си допълнят като казано от
него, е: “Аз съм грешен, и вие
сте, затова се разбираме”.

Проблемът не е Бойко Бо-
рисов. Проблемът е Бойко Бо-
рисов в самите нас. Опасното
е, че този поведенчески стерео-
тип сигурно ще остане като
проблем и след като Б.Б. слезе
от политическата сцена. Този
същият синдром на очакване
някой друг да свърши нашата
гражданска дейност в държава,
която не само трябва да напра-
вим република, но и да сме на
стража всеки миг тя да остава с
републиканско управление, т.е.
хората да решават като послед-
на инстанция своите съдбини.
Както би трябвало да бъде в
държава, която е република,
както е номиналното наимено-
вание на България. Е, стига да
не е изпразнено от съдържание
това наименование “републи-
ка”, както е у нас. И да не е
изместено от реална система за
безконтролно държавно управ-
ление изцяло в изгода на поли-
тически псевдо(елит), ловко
етикетирано като “представи-
тел на либерална демокрация”.
Трик, изцяло изгоден за инди-
видите в управленската сфера,
независимо къде се намират в
политическия спектър.

Не би могла в никакъв слу-
чай да съществува пълноценна
демокрация, т.е. управление от
народа, през народа и за наро-
да, ако то не е изцяло републи-
канско по своята същност на
функциониране. Никак не е
случаен набор от думи идеалът
на Васил Левски за “Чиста и
свята република”, последова-
телно опорочаван от индиви-
дите в управленската сфера от
Освобождението, та чак до
днес. И само от българските
граждани зависи това да не
продължава и в бъдещето. По-
неже животът на всеки от нас
е само един. Този, сегашният,
не е репетиция.

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията за

борба против
корупцията в България
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Разказ за невидимите-видими около нас

В „Петицата”

Георги ГЕОРГИЕВ

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Времето се постопли, ограничени-
ята бяха охлабени, хората свикнаха с
пандемията, “населението” на трамвай
5 видимо се увеличи и лудите, бездом-
ните и просяците се завърнаха в “Пе-
тицата”.

Това са онези по-специфични по-
стоянни обитатели на трамвая, които
ни карат да се отвръщаме от тях, да
страним, да се правим, че не ги вижда-
ме, не че винаги е възможно, да не им
обръщаме внимание, защото техният
свят и нашият свят вече не са едно и
също и не можем да се разберем. Не-
видимите-видими около нас. Едни от
50-те хиляди, които пътуват всеки ден
с “Петицата”.

Имам един любимец. Наричам го
“Ще убия човек”. Срещам го рядко. “Ще
убия човек”, много едър и здрав мъж,
се качва винаги от последната врата.
Повечето луди и просяците, бездомни-
те, които често миришат ужасно, почти
винаги се качват от последната врата, в
края на мотрисата. На опашката. Бед-
ните в “Петицата” също се качват от-
зад. Циганите от “Чистота”-та, като се
качват, за да отидат да метат следваща-
та спирка, дори отпред да са влезли в
трамвая, пак отиват най-отзад, все едно
това място им е отредено. Там има и
най-много хора с анцузи. Не, не става
дума за спортуващи. “Ще убия човек”
също винаги носи анцуг.

Наричам го така, защото това кре-
щи, когато се качва. В началото е стря-
скащо, но човек свиква. То с Бойко Бо-
рисов свикнахме, какво остава за “Ще

убия човек”. Освен това напълно съм
убеден, че “Ще убия човек” няма да
убие никого. Тия, дето реално убиват,
изобщо не го съобщават на света. Още
повече, че “Ще убия човек” реално има
респект от властите. Един път, докато
викаше, се качи контрола и тоя едър
мъж стана по-тих от мишка и се сви.
Страшно нещо е да видите как се свива
човек, който горе-долу е “два на два”.
Някъде изчезна тоя човек.

На другия полюс е Тихия луд. Това
е възрастен човек. Мърмори си под
носа някакви безсмислици. Не ми пре-
чи, дори когато седи зад мен. Виж, има
един персонаж, напълно е наред, дето
се е научил, че може да гледа телевизия
по телефона и смята, че като пътува в
“Петицата”, се намира в хола си. Така
научавам редица неща, които изобщо
не държа да знам. Тихия луд никога не
говори по телефона. Дори не зная дали
има такъв. Това обаче не може да се
каже за останалите обитатели, на кои-
то, поне наглед, главите им са наред.

Имаше една леля, дето я заварих на
спирка “Планинец” да говори по теле-
фона, та чак до Съдебната палата. Това
горе-долу е цялото протежение на ли-
нията. Четиринадесет километра. Луда
работа. От друга страна, това далеч не
е рекорд, виждал съм и по-потресни
неща. Една италианка като “захапа” те-
лефона на гарата в Неапол, пусна го
чак като слизахме в Рим. Два часа!
Добре, че пътувахме с влак-стрела.
После питат откъде се раждала агреси-
ята в съвременното общество.

Веднъж пътувах с Тихия луд и ви-
дях как двама шофьори се сбиха на едно
кръстовище. Единият шофьор наби дру-
гия. Излезе от колата, хвърли му две
крошета през отворения прозорец,
върна се в автомобила и... кой от къде
е. А зад мен Тихия луд продължаваше
да си мърмори и в този момент предпо-
читах неговата компания.

Има една двойка, която идва някъде
от “Княжево” и винаги слиза на пазара
в “Красно село”. Баща и син. Синът е
огромен мъжага като “Ще убия човек”,
но е кротък като Тихия луд. Облечен е
с анцуг. Баща му е нисък на ръст и слаб,

на възраст около 70-те. Когато набли-
жат спирката си, синът започва да нерв-
ничи, бащата го укротява с рязък тон.
Дрехите им издават, че са бедни хора.
Богат луд в “Петицата” не съм видял.
Всички са бедни. Вярно е, че бедността
не е порок, но бедността убива и е спор-
но кое е по-лошото - дали да те умъртви
душевно или физически.

Когато пътувам с бащата и сина, не
ме напуска въпросът какво ще се случи
с този голям човек, след като Господ
прибере родителите му? Кой ще го ус-
покоява, когато пътува в трамвая?

Разбира се, знаем всички проблеми.
Няма регистри на психичноболните,
драматично не достигат психиатри и
помощен персонал, не се проследява
дали си пият лекарства, нямат пари за
лекарства, това е страшна драма за се-
мействата им и за близките, и за окол-
ните, и най-често те са сами в нея.

И какво от това, че знаем? Какъв
смисъл има цялото това знание, след
като ситуацията не се променя? След
като тези хора стават все повече дори
в една трамвайна линия. Отскоро има-
ме и рускоговорящ луд, от кротките, но
не го разнасяйте много, че ще кажат, че
е част от хибридната война на Кремъл.
Усещането за безсмисленост на пола-
ганите усилия се засилва, когато се
сблъскваш със случай като онзи на
бременното лудо момиче.

Качи се на Съдебната палата. Не
помня къде слезе. На всяка спирка
звънеше на майка си, за да й каже докъ-
де е стигнала. След това се извиняваше
на висок глас, почти истерично, на
хората около себе си. Сигурно са я
учили, че в превозно средство не бива
да се говори по телефон. Пътниците
избягваха да гледат момичето, освен
една жена, която го успокояваше, че
всичко е наред и не ни смущава.
Всъщност ни смущаваше, при това
много. Стоях до това момиче и ме об-
земаше пълна безнадеждност и безпо-
мощност. Какво да кажеш, кому да го
кажеш, защо изобщо да го казваш?

Една позната пуска често във Фейс-
бук снимки на отблъскващи неща - раз-
бити улици и тротоари, кучешки лайна

по детски площадки, и ги придружава с
лаконичен надпис: “Тука е така”.

Да. Тука е така, само защото някъ-
де другаде е иначе. По-иначе. Убеде-
ните сме в това, защото иначе защо ще
бягаме от тази страна. Тук се учим, че
лудите не са луди, а психичноболни
или хора с ментални увреждания, ци-
ганите не са цигани, а роми, инвалиди-
те станаха хора с увреждания, бедни-
те - социално слаби. И за спазването
на това преименуване се следи строго.
Лакирането на действителността под-
меня справянето с проблемите. И така
е почти във всичко. Но нито лудите
намаляват, нито инвалидите имат до-
стоен живот, нито спасихме циганите
от маргинализацията, нито бедните
стават по-малко.

Тука е така. Будизмът е новата ни
религия. Животът е страдание и свик-
вайте с това. Универсално оправдание
да не се променя нищо.

Описаното по-горе не е обобщен
образ на “населението” на “Петица-
та”. То е като всяко друго в градския
транспорт. Умълчано, умислено, нерв-
но, взряно в екрана на телефона, мно-
го рядко в някоя книга, най-често в
една точка.

Описаното е мизерна част от това
пътуващо общество, на която не обръ-
щаме внимание, защото ни отвращава.
Или защото дори се боим от нея. От
тях. Невидимите-видими. Невидими за
институциите, за политиките. И види-
ми за околните, които обаче се опитват
да не ги гледат.

Както се опитват да не гледат и
мъжете с нездраво зачервени лица, с
пластмасови бутилки с евтино бяло
вино и бира, които пият от сутринта и
не се смущават да го правят пред дру-
гите, докато се возят. Или малко “по-
богатите” от тях, от чиито джобове
стърчат малки бутилки с евтина водка.
Или бездомниците, които зимата на-
право живеят в трамвая на топло и
опашката на “Петицата” често е неза-
ета, защото никой нито иска да седи
до вмирисаните им тела, нито да се
разправя с тях. Тука животът е стра-
дание и туйто.

Гледам да седя отзад в “Петицата”.
Така мога да наблюдавам трамвая по
цялата му дължина. Отпред не ми е
комфортно. Опитвам се винаги да чета.
Дори когато съм прав. Веднъж един
седнал човек ми предложи мястото си,
за да си чета спокойно. Беше най-зад-
ното място на трамвая. Последната
седалка. Беше крайно необичайно.
Нито съм възрастен, макар че най-
ужасното нещо, чуто дотук в трамвая,
бе, когато девойче се обърна към мен
с “чичо”, нито съм с увреждане. Или
поне не ми личи. И до днес помня какво
четях - “Капитан Дюк” - сборник раз-
кази от Александър Грин в превод на
Атанас Далчев.

Един от разказите се нарича
“Възвърнатият ад”. Главният герой,
журналистът Галиен Марк, отегчен и
изморен от действителността, си поже-
лава да оглупее, кръгозорът му да ста-
не ограничен, иска да е смахнат. “На-
вярно, добре е човек да си изгуби
разсъдъка - казвах си аз, като се мъчех
да си представя загадъчното състояние
на душевно болния...” Това му желание
се сбъдва. Той губи способността си за
изострено възприемане на реалността.
Но в същото време: “Изглеждаше, че
нищо не е в сила да наруши безгранич-
ното ми щастливо равновесие.”

Загубил предишното си Аз, Галиен
е изоставен от любимата си и излиза
от “щастливото равновесие”, когато
намира своя стара недовършена зло-
бодневна статия и тя го възвръща към
това, което е смятал за ад. Т.е. към
истинския живот.

Ние нямаме лукса някой писател да
нареди нещата вместо нас и да допише
розов финал. Такъв засега не се очерта-
ва. Но ако искате нещо да промените,
като за начало излезте от “щастливото
си равновесие” и се огледайте наоколо.
Може пък нещо да ви смути и възмути.
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Зрителите на 25-ия “София филм
фест” ще имат възможност да гледат на
12 март от 20.30 ч. в кино “Люмиер”
филма на Ивайло Пенчев “Като за по-
следно”. Той бе представен с огромен
зрителски успех на фестивала “Златна
роза 2020” и отличен с наградата на
публиката. Филмът събира съзвездие от
любими актьори - Васил Банов, Филип
Аврамов, Китодар Тодоров, Малин
Кръстев, Герасим Георгиев-Геро, Сте-
фан Денолюбов, Антон Радичев, Кирил
Кавадарков, Иван Самоковлиев, Миле-
на Аврамова, Анастасия Ингилизова,
Свежен Младенов, Любен Чаталов, Яна
Маринова, Станимир Гъмов и младите
таланти Тони Минасян, номинираната
за “Златен глобус” Мария Бакалова и
Любомир Димитров. Ивайло Пенчев
завършва операторско майсторство във
ВГИК в Москва (1982). Режисьор е на
филмите “Корави старчета” (2011), “Ле-
товници” (2016), “Като за последно”
(2020). Носител е на много награди като
продуцент, режисьор и оператор на иг-
рални и документални филми и на
13-серийния игрален тв филм “Магна
аура - изгубеният град”.

 Господин Пенчев, изглежда,
че да се снима комедия е забавно и
лесно, но така ли е всъщност? Вие
направихте няколко филма в този
жанр.

- Комедията е най-сложният жанр.
Много е трудно да успееш да разсмееш
зрителите, да прецениш в кой момент да
спреш и в кой - да продължиш. В театъ-
ра, когато публиката избухне в смях,
актьорите спират, изчакват и продължа-
ват. В киното това няма как да се случи.
По тази причина винаги правя тестови
прожекции. След като монтирам филма
и го сглобя изцяло, събирам абсолютно
непознати за мен хора от различни
възрасти, те го гледат, попълват анкет-
ни карти с 15-20 въпроса - за темпо-
ритъма, за актьорската игра, за усеща-
нето за забавяне, интересен ли им е...
Анализирам отговорите и след това
правя корекции в крайния монтаж.

 Значи мнението на публика-
та е много важно за вас.

- Киното е развлечение, има зада-
чата да излъчи послание, да постави
сериозни въпроси. Опитвам се да пра-
вя това в моите филми - да поставям
сериозни въпроси, но чрез хумора да
разкажа историята по-леко и забавно,
а зрителят да намери себе си в някои
от персонажите и да се погледне от-
страни. Всеки от нас има проблеми и

Симфониета „София”
представя „Слугинята
господарка”

Оркестър “Симфониета “Со-
фия” при Общинския културен
институт “Надежда” ще предста-
ви комичната опера “Слугинята
господарка” от Джовани Батиста
Перголези. Събитието ще се състои
на 11 март от 18.30 ч. в концерт-
ната зала на ОКИ “Надежда”. На
диригентския пулт ще застане
Свилен Симеонов, либрето - Дже-
наро Федерико, режисьор - Робер-
та Матели. Входът е свободен,
научи ДУМА от Петя Петрова,
пиар на ОКИ “Надежда”.

Публиката избра своите
фаворити на
„Мастър оф арт” онлайн

Онлайн изданието на фестивала
за документални филми, посветени
на изкуството - “Мастър оф арт”,
премина с голям успех, вече са ясни
победителите в гласуването на пуб-
ликата, научи ДУМА от Николета
Николова, външни комуникации на
НДК. Сред пълнометражните филми
от тазгодишната селекция безспорен
фаворит на зрителите е документал-
ният филм “Елиът Ъруит: Тишината
звучи добре” (Испания, Франция, 2019),
реж. Адриана Лопес Санфелиу. С на-
градата на публиката за късометра-
жен филм пък е отличен “Верокио:
Скулптор и художник от Ренесансова
Флоренция” (Италия, Великобрита-
ния, 2019), реж. Дейвид Хамър. Он-
лайн изданието се утвърди като
важен елемент от провеждането на
фестивала, с няколко десетки хиляди
гледания на пълнометражни и късоме-
тражни филми. То се открои с осо-
бено разнообразна и богата програма,
а петте най-гледани филма са “Мо-
диляни и неговите тайни”, “Ботеро”,
“Фелини срещу Висконти: дуел по ита-
лиански”, “Мис Ван Дер Рое - Пави-
лион Барселона в две действия” и
“Клаудия Кардинале: Мистериозна-
та”. Следващата среща на вярната
публика с единствения в Източна
Европа фестивал за документално
кино за изкуство е на 14 април в кино
“Люмиер”, когато ще започне издани-
ето на фестивала с прожекции на
живо в арт кината. “Люмиер” и
НДК са традиционен партньор и
домакин на събитието от самото му
създаване.

“Елиът Ъруит:
Тишината звучи добре”

СНИМКА “МАСТЪР ОФ АРТ”

СНИМКА ОКИ “НАДЕЖДА”

ИВАЙЛО ПЕНЧЕВ:

Обичам да създавам
кино за зрителя
Държавата трябва
да подпомогне
филмовия сектор,
който е сериозно
засегнат от
КОВИД-кризата,
смята известният
режисьор, оператор
и сценарист

Интервю на Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

не е нужно, когато отиде на кино да
се потисне допълнително. Не разби-
рам колегите, които правят кино за
себе си, още повече, когато е с
държавно финансиране, с парите на
данъкоплатеца. Ако искаш да правиш
кино за себе си, продаваш си апарта-
мента и го финансираш. Един колега
казваше: Аз не обичам зрителя, аз го
уважавам. И аз го уважавам и се опит-
вам да създавам кино за зрителя. Ко-
гато хората отделят два часа и похар-
чат някой лев за билет, да не излизат
от прожекцията още по-обременени.
Няма нужда да им разказвам мегатра-
гедии, с които всеки ден се сблъсква-
ме в живота и в новините.

 Но когато на екрана се изо-
бразяват тежки проблеми от жи-
вота, това много силно въздей-
ства на публиката.

- Лесно е да разплачеш публика-
та, по-трудно е да я разсмееш. Има
хора в професионалните кръгове,
които се целят към големите фести-
вали, всеки от които си има изисква-
ния, и те вероятно се съобразяват с
тях. Само че не разбирам как може
да вложиш няколко години труд и
накрая да видиш в залата двама души,
единият от които не дочаква края на
филма. Лично аз предпочитам да взе-
ма наградата на публиката, вместо
на някое авторитетно жури.

 Както и става...
- Да, както и става. Не, че не ценя

наградите на експертите. Но когато
залата избухне и публиката не бърза
да си тръгне след края на филма, а
остава да прочете всички финални
надписи, ръкопляска и се забавлява,
това е най-голямото удовлетворение
за мен. Когато хората излизат от
залата усмихнати и коментират ви-
дяното на екрана. Това, че съм им
дал положителна енергия, ме прави
много щастлив.

 В новия ви филм са “предста-
вени” всички възрасти - от детето,
през девойката и младежа, средно-
то поколение - семействата на
двете дъщери, до “старите крим-
ки”. Сценарият, в чието създаване
също участвате, сякаш показва сво-
еобразния кръговрат на живота.

- Много съм благодарен, че рабо-
тя с моя добър колега и съсценарист
на филма (и на предишния) Божан

Петров, както и с Весел Цанков.
Много сме различни, всеки има сво-
ите виждания, начин на постановка
и както спорим по време на писане-
то, така сме и невероятни приятели.
Основата е най-важна - няма ли
добър сценарий, няма добър филм.
Всичко трябва да бъде заложено
предварително, всеки от персонажи-
те трябва да мине през различни
ситуации, състояния на духа и да
има развитие. Да е ясно този герой
какъв е и защо постъпва по опреде-
лен начин.

 Били сте в ролята на опера-
тор, режисьор, сценарист и про-
дуцент - познавате всички етапи
от работата по един филм.

- Това е натрупване на опит. Из-
ключително благодарен съм на мои
колеги, с които работех като опера-
тор - предимно с Ивайло Джамбазов
(по няколко филма), с Пламен Мас-
ларов, с Иван Георгиев-Гец. Учил
съм се от тях на режисура и на
поведение. Това много ми е помог-
нало да се развия и като режисьор.
Няма филм, по който да не съм ра-
ботил и над сценария. Много пъти
съм се хващал как анализирам даден
филм - по този начин успявам да
изградя в себе си едно чувство какъв
искам да бъде, за да се хареса на
мен. Което води до това, да се харе-
са и на зрителите. А колкото до
финансирането, според мен държа-
вата трябва да дава повече пари за
кино. Защото конкуренцията е голя-
ма, много млади колеги имат идеи и
също искат да снимат. Те трябва да
снимат, за да се развиват.

 Преди да се снима при Саша
Барън Коен Мария Бакалова играе
във вашия филм главна роля. Какво
е впечатлението ви от нейната
подготовка и способности?

- Мария е страхотна! За моя филм
тя спечели кастинг, на който се явиха
над 20 момичета. Сама си отстоя ро-
лята, никой не е лобирал за нея. Имах
много специфично изискване за вну-
шението, излъчвано от двамата глав-
ни герои за отношенията помежду им.
И в този смисъл тя се справи отлич-
но. Не съм гледал “Борат 2” - не е
мой тип кино, но това няма никакво
значение. Фактът, че Мария е оцене-
на, че е стигнала до номинация за
“Златен глобус” и вече взе няколко
награди на критиката, не може да
бъде подценяван. Пожелавам й да се
развива още много и само успех!
Вярвам в нея, тя е твърда и упорита,
никога не се отказва.

 По време на пандемията за-
снехте следващия си филм - “Чичо
Коледа”. Как се отрази КОВИД-
кризата върху работата ви?

- Много тежко беше, сложно и
скъпо. Всички обекти трябваше да се
дезинфекцират, постоянно бяхме с
маски, наложи се да прекъснем за две
седмици заради карантина на хора от
екипа; след това цялата програма се
промени, актьорите са изключително
заети, при всяко прекъсване се губи
ритъмът на снимките... Аз съм на
мнение, че държавата трябва да взе-
ме отношение и да се подпомогне
филмовият сектор, който сериозно е
засегнат от кризата - от снимачния
процес до киносалоните.

Цялото интервю четете
на www.duma.bg

СНИМКА ВАСКО ЙОТОВ
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Студен атмосферен фронт преминава през страната ни.
Ще бъде облачно, ветровито и с валежи от дъжд, в северо-
западните райони - от сняг. Ще духа умерен до силен
североизточен вятър, който след обяд ще се ориентира от
запад-северозапад и с него ще нахлува хладният въздух. До
вечерта на много места в Северна България и по високите
полета на Западна дъждът ще премине в сняг. Ще се обра-
зува снежна покривка. В Предбалкана и Лудогорието ще
има условия са преспи и навявания. Атмосферното налягане
ще е по-ниско от средното за месеца.

ВИДИН
2c

СОФИЯ
2c

САНДАНСКИ
8c

ПЛЕВЕН
4c

РУСЕ
3c

ПЛОВДИВ
6c

ВАРНА
7c

БУРГАС
9c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Търговските ви умения
и стремеж към печалби
засилват активността
ви. Предстои ви голям
успех.

ОВЕН

Набелязвайки конкрет-
ни стъпки, ще пристъ-
пите към реализация на
проява, свързана с бъде-
щето ви.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Има с какво да изнена-
дате света. Онези, ко-
ито ви познават от-
близо, няма да се изне-
надат.

22 май - 21 юни

РАК

Никой и нищо няма да
попречи на желанието
ви за нови изяви. Те ще
се проявят в бизнес
делата.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Обстоятелствата ще
ви накарат да реагира-
те бързо. Ще вземете
най-правилните реше-
ния.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Планирано пътуване ще
повиши активността
ви и няма да пропусне-
те нито една подроб-
ност.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Работите по реализа-
ция на сериозни делови
задачи, като ще наблег-
нете на бизнес контак-
тите си.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят ви ще е свързан
с напрежение, предвид
високите цели, които
отново сте си поста-
вили.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Акцентирайте внимани-
ето си върху важните
дела, останалите може
да почакат. Ще успее-
те.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Всички предпоставки да
приключите започната
задача са налице, пози-
циите ви ще бъдат сил-
ни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Умеете да общувате с
хора и  да извличате
максималното от оно-
ва, което ви е необхо-
димо.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

В подходящото време
ще обсъдите въпросите,
които ви интересуват,
без да се притеснява-
те.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 –ÛÏ·‡Ú‡, ‡Á Ë –ÓÌ‡Î‰Ó

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Í‡È ‰Ó Í‡È

11
22.00  ÓÌˆÂÚ Ì‡ ¬ËÍÚÓËˇ,

·˙Î„‡ÒÍËˇÚ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë-
ÚÂÎ Ì‡ ≈‚Ó‚ËÁËˇ
2021„.

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.10 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.20 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
03.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.50 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
05.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.37

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.53

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.41

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.47

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì ‡ÎËˆËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.7
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.14 ÂÔ.89
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.23

ОБЛАЧНО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

10oС 9oС 12oС 15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

12oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

21.25 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.05 «‡ 95-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ «‡ˆÂÔËÌ.

ì¬Â˜Â ÌÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Ïî

23.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î



Разривът в отношенията води до появата
на „любовна фрустрация”, което кара някои
да заобичат този, който ги е изоставил.

Далтонизмът е по-често срещан при мъжете.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
10 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ
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˜‡Ú ·‡Í ÔÓ ÒÏÂÚÍ‡...

Хитовата ани-
мационна пореди-
ца “Семейство
Симпсън” про-
дължава да изне-
надва феновете.
Стана ясно, че
най-дългият в те-
левизионната ис-
тория сериал, из-
лъчван в прайм-
тайма, ще има още два сезона - 33-ти и
34-ти, предаде ЮПИ, позовавайки се на
телевизия “Фокс”. Почитателите на забав-
ните рисувани случки ще могат да се рад-
ват на нови епизоди до 2023 г. “Всички от
семейството на “Семейство Симпсън” сме
изключително развълнувани, че шоуто пак
беше подновено”, съобщиха от екипа.

„Семейство Симпсън”
изненадва феновете

На специално звездно шоу ще стане
ясна песента, с която Виктория Георгиева
ще представи страната ни на “Евровизия
2021”. Концертът ще се излъчи тази вечер,
10 март, по БНТ1 от 22 ч. Събитието ще
обедини най-популярните изпълнители и
актьори у нас около каузата за достойно и
запомнящо се участие в музикалната над-

Песента ни за „Евровизия”
става ясна на звездно шоу

Луната има кометоподобна
опашка от милиони натриеви
атоми, която изпраща лъчи по
Земята, съобщи “Фокс нюз”.
Когато до лунната повърхност
достигне слънчев вятър, ултра-
виолетови фотони и метеорити,
освобождават се атоми, които
оформят “дълга кометоподобна
опашка” в обратната посока на
Слънцето, твърдят астрофизици
от Бостънския университет.

Опашката е невидима с невъ-
оръжено око - слънчевата свет-
лина, която се отразява от лун-
ната повърхност, вероятно е по-
ярка милион пъти. Тя обаче
може да бъде забелязана с чув-
ствителни камери с филтри за
оранжевата светлина, излъчвана
от натриевите атоми.

Наземни спектрографи са
засекли натриевите атоми в раз-
редената атмосфера на Луната
още през 1998 г. Нови данни,
събрани с камера на обсервато-
рията в Ел Леонсито, разкриха
подробности за формата на яв-
лението. Петното е по-ярко по
новолуние в точката на орбита-
та, която е най-близо до Земята.

Церемонията във
връзка с пускането на
пълна мощност на най-
бързия суперкомпютър
в света се състоя в япон-
ския град Кобе, предаде
информационната аген-
ция “Киодо”. Машината,
кръстена “Фугаку”, е
способна да извърши над
415 квадрилиона изчис-
ления в секунда. Това
превишава 2,8 пъти ско-
ростта на американския
суперкомпютър “Съ-
мит”, който заемаше
първо място в световна-
та класация, а сега е на
второ. На трета позиция

БНТ1 излъчва музикалния спектакъл, в който
ще се включат и много чуждестранни артисти

превара в Ротердам.
Виктория Георгиева ще бъде подкрепе-

на от актьорите Васил Василев-Зуека и
неговия нов екранен партньор Герасим Ге-
оргиев-Геро. Успех на певицата ще пожела-
ят Азис, Дара, Венци Венц, Графа, Михаела
Филева, Алекс Раева и Люси Дяковска. Зве-
здната група ще допълнят актрисата и про-
дуцент Деси Тенекеджиева и нашумелият
режисьор и влогър Крис Захариев.

“Радвам се, че успяхме да съберем на
една сцена най-популярните лица в Бълга-
рия. “Евровизия” е проект, който дава
достъп до огромна аудитория, и категорич-
но мога да твърдя, че няма по-добро място,
чрез което да покажем, че сме обединени”,
сподели Геновева Христова, продуцент на
българското участие за “Евровизия 2021”
от страна на “Лигна груп”.

В музикалния спектакъл ще се включат
и много чуждестранни артисти от тазго-

дишното издание на конкурса. Сред тях са
представителите на Испания, Литва, Ни-
дерландия, Сърбия и Исландия, които ще
зарадват българските зрители със специал-
ни видео поздрави.

В края на концерта Виктория ще пред-
стави и българското предложение за “Ев-
ровизия 2021”. През май изпълнителката
ще се качи на най-голямата музикална сце-
на в света, където ще пее пред близо 200
милиона зрители. Георгиева изненада фе-
новете си в цяла Европа и с нова визия,
след като сподели в инстаграм снимка,
направена зад кулисите на официалното
видео на песента за “Евровизия”. Премие-
рата му ще бъде по време на концерта по
БНТ1.

“Евровизия 2021” ще се проведе в Ро-
тердам на 18, 20 и 22 май. Зрителите в
България ще имат възможност да гледат
шоуто пряко по БНТ1 от 22 ч.

Виктория Георгиева изненада
феновете и с нова визия

Пуснаха най-бързия компютър в света
също фигурира амери-
кански суперкомпютър,
а на четвърта и пета са
поставени китайски ма-
шини.

“Фугаку” се помеща-
ва в изчислителния цен-
тър на японския държа-
вен Институт за естест-
вени науки “Рикен”.
Първоначално бе пред-
видено суперкомпю-
търът да се вкара в
пълния си работен цикъл
през април. Но се взе
решение процесът да
бъде ускорен в спешен
порядък заради необхо-
димостта от провеждане

на изследвания, свързани
с разпространението на
коронавируса.

Всъщност “Фугаку”
бе пуснат частично през
април 2020 година, а юни
получи признание като
най-бързия суперком-
пютър в света от между-
народния проект “Топ-
500”, който определя
най-мощните машини на
планетата. През ноември
статусът на японската
разработка бе отново
потвърден.

“Фугаку” зае първо
място и в други три кате-
гории. Той се оказа с най-

добри показатели при
използване в промишле-
ността, в сферата на из-

СНИМКА БГНЕС

“Фугаку” е 2,8 пъти е по-бърз
от американския суперкомпютър

куствения интелект и
при анализа на големи
числа.

Анимацията
се излъчва от
декември 1989 г.

СНИМКА БГНЕС

Луната си
има опашка
Луната си
има опашка
Луната си
има опашка
Луната си
има опашка
Луната си
има опашка
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Селекционерът на Германия Йоа-
хим Льов ще напусне Бундестима след
Евро 2020, което предстои между 11
юни и 11 юли. Той има договор до
края на Мондиал 2022, но е изявил
желание да освободи поста по-рано.

Льов е от най-успешните селек-
ционери на Бундестима. През 2004-
а започна работа като помощник
на тогавашния селекционер Юрген
Клинсман, а две години по-късно
пое отбора. През 2014 г. Льов из-
веде Германия до световната титла
в Бразилия. Впоследствие започна
да обновява тима, но последваха и
слабите резултати. Най-големият
провал дойде на Мондиал 2018 в
Русия, когато “Маншафт” не успя
да излезе от групите.

Един от най-спряганите за негов
наследник е мениджърът на Ливърпул
Юрген Клоп, който също е обект на
критики заради слабите изяви на
мърсисайдци в последно време.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
15.30 Септември Сф - Хебър
ПО РИНГ
20.00 Марсилия - Рен
ШАМПИОНСКА ЛИГА
22.00 Ливърпул - РБ Лайпциг
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 ПСЖ - Барселона
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Ман Сити - Саутхемптън
ПО МАКС СПОРТ 4
21.30 Атлетико М - Атлетик Б
02.30 Универсидад де Чили - Сан
Лоренцо
ПО ДИЕМА СПОРТ
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Левски - Нефтохимик
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.30 Турнир в Доха (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
14.30 Турнир в Марсилия (мъже)

ГЛЕДАЙТЕ

М е ж д у н а р о д н а т а
мрежа за борба с расиз-
ма във футбола (FARE)
разследва президента на
Славия Венцеслав Стефа-
нов, който е член на
Изпълкома на БФС. При-
чината са думите му на
пресконференция мина-
лото лято. От мрежата са
се свързали с родната
централа с предложение
за съдействие по казуса.

“Запознати сме с ко-

Разследват шефа
на Славия за расизъм
Членът на Изпълкома Венцеслав Стефанов е заплашен от сериозна санкция

Льов напуска
Бундестима
след Евро 2020

Футболът в Европа може да пре-
търпи голяма промяна в трансферната
област, от която печеливши да се ока-
жат водещите ни клубове. Обсъжда се
драстичен вариант, при който участ-
ниците в един и същ международен
футболен турнир да не могат да купу-
ват играчи един от друг. Това означа-
ва, че два тима от Шампионската лига
няма да имат право да си разменят
футболисти. Същото ще важи и за Лига
Европа, и за предстоящия турнир Лига
на Конференциите, където е възможно
да участват два български отбора.

С нововъведението се цели клубо-
вете от една надпревара да не се от-
слабват помежду си, а от друга страна
- да бъде стимулиран интересът им
към привличането на състезатели от
по-слаби първенства.

Предложението се дискутира на фо-
рум на Асоциацията на европейските
клубове (ЕСА), чийто председател е
президентът на Ювентус Андреа Ани-
ели. “Така вече няма да сме свидетели
на мултимилионни сделки между отбо-

Обсъждат радикална
промяна при трансфери

ри от Шампионската лига. Това пък ве-
роятно ще увеличи интереса към игра-
чи от шампионите на по-слаби първен-
ства. Това са част от нещата, които в
момента обсъждаме”, заяви италиа-
нецът пред английския в. “Телеграф”.
Той призова клубовете да приемат но-
вия формат на Шампионската лига с 36
отбора в груповата фаза вместо досе-
гашните 32. Така грандовете се надяват
в групите да има повече интересни ма-
чове и битката за трофея да стане по-
изравнена и атрактивна.

Халфът на Славия Питър
Макрилос стана първият ав-
стралиец, отличен с приз за
Играч №1 в анкетата на Пре-
склуб “България”. Той получи
признанието за 19-ия кръг в
efbet Лига, в който отбеляза
два от трите гола на “белите”
при обрата над Арда с 3:2 на
стадиона в “Овча купел”. От-
личието му идва в едва третия
мач за Славия, където преми-
на през зимата от финландския
елитен Мариехамн.

“Искам да благодаря за тази
награда, тя означава много за
мен и моето семейство - благо-
даря на моите съотборници и
на моя клуб. Дойдох тук да
помогна на отбора. Атмосфе-
рата не е толкова добра сега,
защото загубихме последния си

Австралиец е №1 на 19-ия кръг

Владимир НИКОЛОВ

ментарите. Предложих-
ме нашата подкрепа и
съдействие за борба с
дискриминацията в
българския футбол като
цяло. На първо място,
отговорността за раз-
следването е на БФС”,
каза пред “Дарик” пред-
ставителят на организа-
цията за Източна Евро-
па Павел Клименко.

От БФС вече са сези-
рали Дисциплинарната

комисия и тази по етика
и феърплей и се очакват
становищата им.

“Личната и професио-
налната ми позиция е ка-
тегорична - осъждам по-
добни прояви, тъй като
БФС, както и междуна-
родните федерации, чий-
то член е съюзът, водят
активна битка срещу про-
явите на дискриминация
и ксенофобия във футбо-
ла. След печално извест-

ния инцидент на
14.10.2019 г. по време на
мача България - Англия
(0:6), БФС се радва на ог-
ромна подкрепа от стра-
на на международните си
партньори и колеги, в
това число и от Англий-
ската футболна асоциа-
ция, а мерките, които
предприехме, се приемат
положително от ръково-
дителите на европейския
футбол”, каза шефът на

БФС Михаил Касабов.
Венцеслав Стефанов

не вижда проблем в из-
казванията си. На
въпросната пресконфе-
ренция той използва из-
рази като “бежанци и
тем подобни”, “ние взи-
маме такива от джунгли-
те там по Амазонка”,
“черен пе**ст”, “негър,
негри” и други епитети,
свързани с расова и сек-
суална дискриминация.

“Продължавам да си
стоя зад думите, но нека
те не бъдат вадени от
контекста. Тогава наисти-
на споменах, че понякога
и ние в Славия взимаме
футболисти от “джунгли-
те на река Амазонка”, в
което не намирам нищо
обидно. Що се отнася до
другите квалификации, на
въпросната пресконфе-
ренция цитирах бившия
играч на Славия Абуд
Омар. Той се беше оплак-
вал, че го наричали така в
съблекалнята. В същото
време обаче самият Омар
е наричал български фут-
болисти “бели пе**сти”.
В днешно време човек
много трябва да внима-
ва, за да не го атакуват
за расизъм. Вече на чер-
ния пуловер не трябва да
му казваме, че е черен, а
че е тъмен или дори
тъмнобял”, заяви Стефа-
нов пред “Блиц”.

мач (0:2 от Царско село). Сега
е важно да се фокусираме върху
следващата среща”, заяви авст-
ралиецът с гръцки корени.

“Трябва да продължим да
се борим заедно. Славия е от-
бор с история и това е религия
за мен. Това е тим с големи
традиции. Искам да се разви-
вам като играч и смятам, че
именно в отбор като Славия
ще мога да вървя напред. Иг-
рал съм в английско, гръцко и
ирландско първенство - тук
равнището на футбола е доста
високо, именно заради това
дойдох в България. Целта е да
спечелим максимално възмож-
ния брой точки, искам да иг-
рая като в мача с Арда, както
и да печелим всеки мач.

Знам за дербито с Левски -
когато играем у дома, често
побеждаваме, така че дано от-
ново го направим и за Купата
на България”, заяви Макрилос.

СНИМКИ БГНЕС

Халфът на Славия Питър Макрилос с приза за Играч №1 на 19-ия кръг


